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OCITOVANJE GEOTEHNICKOG FAKULTETA SVEUCILISTA U ZAGREBU 

Zavrsno izvjesce Strucnog povjerenstva u postupku reakreditacije Geotehnickog fakulteta Sveucilista u 

Zagrebu zaprimljeno je 19. rujna 2018. godine. lzvjescem su istaknuta cetiri kljucna problema na 

Geotehnickom fakultetu: neprihvatljivo visoka stopa odustajanja od studija, neprihvatljivo niska 

akademska razina i slab akademski ucinak vecine znanstveno-nastavnog osoblja prema medunarodnim 

standardima, gotovo nepostojece vanjsko financiranje i gotovo potpuno odsustvo internacionalizacije. 

Temeljem analize i istaknuta cetiri kljucna problema Strucno povjerenstvo je predlozilo uspostavu 

Medunarodnog savjetodavnog odbora na Fakultetu, izradu akcijskog plana za redovita gostujuca 

predavanja medunarodnih strucnjaka uz financijsku potporu nadleznog ministarstva, novu strategiju 

zaposljavanja mladih i talentiranih znanstvenika iz Hrvatske uz pomoc nadleznog ministarstva i 

Sveucilista, promjenu sustava doktorskih studija u Hrvatskoj i na kraju su istaknuli da predlozene 

aktivnosti Geotehnicki fakultet ne moze provesti sam bez organizacijske i financijske pomoci 

ministarstva iii Sveucilista. Misljenja smo da vecinu ovih preporuka niti jedna sastavnica bilo kojeg 

sveucilista u Hrvatskoj nije u mogucnosti samostalno provesti jer je veliki dio toga vezan uz legislativu iz 

podrucja visokog obrazovanja i znanosti (zakoni, pravilnici, odluke, ... ) koju donosi nadlezno 

ministarstvo, kao i uz potrebu dodatnog financiranja za provedbu tih predlozenih aktivnosti i mjera. 

Dio preporuka su bile prepoznate i u prethodnom reakreditacijskom ciklusu i na njih je Fakultet 

posvetio veliku paznju u prethodnom razdoblju. Nakon provedene reakreditacije 2012. godine AZVO je 

utvrdio da Fakultet ispunjava uvjete kvalitete, s tim da je bilo predlozeno naknadno pracenje kako bi se 

utvrdilo unaprjedenje kvalitete sukladno preporukama proizaslim iz samog postupka reakreditacije. 

Temeljem toga, izdana je potvrda o ispunjavanju uvjeta za obavljanje djelatnosti visokog obrazovanja i 

znanstvene djelatnosti Geotehnickog fakulteta Sveucilista u Zagrebu uz naknadno pracenje koje je 

obuhvacalo: donosenje i dostavljanje AZVO-u strateskog program a znanstvenih istrazivanja za razdoblje 
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od najmanje pet godina u znanstvenom podrucju u kojem Fakultet obavlja svoju djelatnost u roku od 

jedne godine, donosenje i dostavljanje AZVO-u akcijskog plana u cilju unaprjedenja kvalitete u roku od 

6 mjeseci i izvjestavanje AZVO-a jednom godisnje o realizaciji akcijskog plana, ukljucujuci azuriranje 

uvjeta izvodenja u informacijskom sustavu kojeg koristi AZVO. 

U skladu s propisanim programom pracenja (followup- AZVO 2013; Klasa: 602-04/12-04/0007; Urbroj: 

355-02-04-13-2) Geotehnicki fakultet je u srpnju 2013. godine dostavio AZVO-u lstrazivacku strategiju 

GFV-a te akcijski plan. Dostavljeni akcijski plan Akreditacijski savjet je usvojio 17.prosinca 2013. godine 

(AZVO 2014; Klasa: 602-04/12-04/0007; Urbroj: 355-02-04-14-6). Osim toga, Geotehnicki fakultet je 

pocetkom svake akademske godine redovito azurirao MOZVAG bazu odmah po donosenju lzvedbenog 

plana koji se usvaja na sjednici Fakultetskog vijeca u mjesecu rujnu. 

Nadalje, u ozujku 2015. godine AZVO je od Geotehnickog fakulteta zatrazio dostavu (na propisanom 

predlosku) akcijskih planova i godisnja izvjesca za proteklo razdoblje. Trazene dokumente za razdoblje 

od 2012./2013. do 2015./2016 Geotehnicki fakultet dostavio je 2015. godine. U sklopu tog izvjesca 

dano je pisano ocitovanje o unapredenju djelatnosti Geotehnickog fakulteta uzimajuci u obzir istaknute 

nedostatke Geotehnickog fakulteta navedene u Zavrsnom izvjescu (str. 22 i 23) Strucnog povjerenstva 

u postupku reakreditacije Geotehnickog fakulteta, zaprimljenog 20. srpnja 2012. godine, dok su 

akcijskim planom jos 2015./2016. bile predvidene aktivnosti poput: uskladivanje s polaznim osnovama 

HKO-a; izrada elaborata vlastitog studijskog doktorskog programa, nastavak rada na poboljsanju 

promocije Fakulteta, postizanje ravnoteze izmedu nastave i znanstvenog rada u rasporedu nastavnika, 

unaprjetlenje istraiivalke djelatnosti GFV-a te posebno poticanje broja publiciranih radova 

istraiivanja u casopisima uk/julenim u SCIE bazu i omogutavanje napretka doktorandima, aktivno 

razvijanje prilika za studentsku mobilnost i izrada detaljnih uputa za koristenje znanstvenih baza 

putem knjiznice fakulteta. 

Uzimajuci u obzir cinjenice 

• da je Geotehnicki fakultet u proslom postupku reakreditacije, izuzev medunarodne suradnje 

(ocjena "u pocetnoj fazi provedbe"), za sve ostale segmente dobio ocjenu "djelomicno i 

uglavnom provedeno", odnosno dobio je uglavnom ocjene dobar do vrlo dobar (AZVO 2011; 

Klasa: 003-08/11-02/0005; Urbroj: 355-02-04-11-8} 

• da je Geotehnicki fakultet u odnosu na srodne fakultete iz istog reakreditacijskog ciklusa bio 

neznatno slabije Ocijenjen(https://www.azvo.hr/images/stories/vrednovan!a/Sinteza 2011 2012. Ddf ) i 

• da AZVO tijekom program a pracenja nije upozorio Geotehnicki fakultet na ikakve nepravilnosti 

ostali smo zateceni novom ocjenom povjerenstva za reakreditaciju gdje smo za sve stavke dobili jedva 

prolaznu ocjenu. Drugim rijecima, ispada da Geotehnicki fakultet u proteklom razdoblju ne samo da 

nije napredovao (iii barem stagnirao) vee je po svim stavkama znacajno nazadovao. Smatramo da se 

temeljem izradene samoanalize i posjeta strucnog povjerenstva nikako nije mogao steci ovakav dojam 
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te da se strucno povjerenstvo u svom izvjescu prekomjerno koncentriralo na uocene nedostatke 

istovremeno propustivsi uociti znacajne iskorake koje je Geotehnicki fakultet postigao u promatranom 

razdoblju. 

Tu svakako ponajprije vrijedi istaknuti da je GFV od posljednje reakreditacije poceo izvoditi novi 

diplomski studij Jnzenjerstvo okolisa, te se kadrovski uspjesno ekipirao tako da je po prvi puta u svojoj 

povijesti ishodio dopusnicu za izvodenje vlastitog doktorskog studija lnzenjerstvo okolisa s cijim 

izvodenjem ce zapoceti u ak. god. 2018./2019. Ovim studijem uspjesno je uspostavljena cjelokupna 

vertikala obrazovanja iz podrucja inzenjerstva okolisa na Geotehnickom fakultetu. Nadalje, od 

nadolazecih aktivnosti GFV planira uskladiti svoje studijske programe sa potrebama trzista rada kroz 

izradu standarda zanimanja za strucnjake zastite okolisa te izradu pripadajuceg standarda kvalifikacija i 

uskladivanje svojih studijskih programa s istim, a svakako treba istaknuti i cinjenicu da su dva 

zaposlenika GFV-a imenovani clanovi Sektorskog vijeca XVI. u koje pripada i podsektor lnzenjerstvo 

okolisa. 

Osim toga, na GFV je pokrenut i cijeli niz drugih mjera kako bi se poboljsalo stanje kvalitete, povecala 

prolaznost na preddiplomskom studiju i smanjio postotak studenata koji odustaju od studija (uvodenje 

dodatnih uvodnih kolegija iz Fizike, Matematike i Kemije, promjena preduvjeta za upis kolegija na 

preddiplomskom studiju, ... ), unaprijedili uvjeti studiranja i znanstvenih istrazivanja (osnivanje i 

opremanje novog Laboratorija za inzenjerstvo okolisa) i povecala znanstvena produkcija (uvodenje 

internih znanstvenih projekata financiranih iz vlastitih sredstava, nagradivanje najproduktivnijih 

znanstvenika, nagradivanje znanstvenika za objavljen rad u casopisu s visokim faktorom odjeka, ... ). 

MiSijenja smo da je Strucno povjerenstvo predlozilo mjere kako bi se kvaliteta nastavnog i znanstvenog 

rada na Geotehnickom fakultetu izjednacila s vodecim europskim i svjetskim fakultetima i sveucilistima. 

U svakom slucaju, najveci dio tih preporuka je izuzetno koristan i Fakultet ce nastaviti podizati razinu 

kvalitete znanstvenog i nastavnog rada u skladu s usvojenim strategijama i dobivenim reakreditacijskim 

preporukama. 

Jpak, s dijelom preporuka se ne slazemo i ne smatramo ih konstruktivnima te u nastavku prilazemo svoj 

komentar uz svaku od tema i preporuka Strucnog povjerenstva za reakreditaciju koju su navedene u 

Zavrsnom izvjescu. 

Zakljucno, misljenja smo da su mnoge ocjene, poput primjerice nedovoljno niske razine znanstvene 

djelatnosti, temeljene na subjektivnim dojmovima te da nisu potkrijepljene konkretnim podacima. 
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TEMA 1- INTERNO OSIGURAVANJE KVALITETE I •• ULOGA VISOKOG 

1.1. Visoko je uCiliste uspostavilo funkcionalan sustav unutarnjeg osiguravanja kvalitete 
(minimalna razina kvalitete) 

Analiza:GFV ima Povjerenstvo za osiguranje kvalitete u kojem su predstavnici uprave Fakulteta, 
znanstveno-nastavnog i tehnicko-administrativnog osoblja te predstavnik studenata, no nema 
vanjskih clanova. 

Preporuka: U Povjerenstvo za upravljanje kvalitetom treba ukljuCiti siri raspon razliCitih skupina 
dioniko- preporucuje se ukljuCivanje vanjskih strucnjaka koji nisu zaposleni na Fakultetu 

Sastav Povjerenstva za upravljanje kvalitetom (PUK) definiran je Pravilnikom o sustavu 
osiguravanja kvalitete na Geotehnickom fakultetu (GFV, 2011} koji je izraden u skladu s 
Pravilnikom o sustavu osiguravanja kvalitete na Sveucilistu u Zagrebu (SuZG, 2011} jer smo dio 
Sveucilista u Zagrebu i duzni smo interne dokumente uskladiti sa sveucilisnima. U skladu s tim, 
prema odredbi Pravilnika Povjerenstvo ima najmanje pet (5) clanova. Clanovi Povjerenstva jesu: 
jedan predstavnik uprave, najmanje dva (2) zaposlenika u znanstveno-nastavnom iii nastavnom 
zvanju, jedan (1) predstavnik studenata, jedan (1) predstavnik administrativnog i tehnickog 
osoblja. 

lz tog razloga, komentar strucnog povjerenstva mozemo prihvatiti kao sugestiju koja se temelji na 
nepoznavanju prethodnih sveucilisnih pravilnika o osiguravanju kvalitete. 

Stovise, u samom dokumentu Samoanalize jasno i nedvosmisleno smo objasnili da, iako PUK 
formalno nema vanjskog clana, vanjske dionike ukljucujemo prakticki u svim segmentima naseg 
rada: "Vanjski dionici se u cijeli proces osiguravanja kvalitete ukljucuju prilikom donosenja izmjena 
i dopuna studijskih programa. Tako su prilikom transformacije diplomskog studijskog programa 
Geoinzenjerstvo u diplomski studijski program lnzenjerstvo okolisa bili ukljuceni predstavnici 
strukovnih i profesionalnih udruzenja ... Takoder je zatrazena i potpora partnera izvan 
visokoskolskog sustava za pokretanje diplomskog studija, a dobivena je od nama relevantnih 
ministarstava... Pozitivno misljenje o svrsishodnosti studija je dobiveno i od strane tadasnje 
Agencije za zastitu okolisa ... kao i od niza gospodarskih subjekata koji se bave zastitom okolisa i 
zbrinjavanjem otpada. Vanjski dionici se ukljucuju u cijeli proces osiguravanja kvalitete i u 
slucajevima znanstvene i strucne djelatnosti: kod provedbe izbora u visa znanstveno-nastavna 
zvanja ... u urednistvo casopisa lnzenjerstvo okolisa ciji je izdavac Geotehnicki fakultet ... 
zajednickim izvodenjem znanstveno-istrazivackih projekata kao i projekata suradnje s 
gospodarstvom na kojima je Geotehnicki fakultet nositelj." 

Dodatno zelimo naglasiti kako je u meduvremenu na razini Sveucilista u Zagrebu usvojen novi 
Pravilnik o sustavu osiguravanja kvalitete na Sveucilistu u Zagrebu (svibanj 2018.} koji predvida da 
se u sastavu Povjerenstva na sastavnicama nalaze: predstavnici zaposlenika u znanstveno
nastavnom, umjetnicko-nastavnom iii nastavnom zvanju, koji cine najmanje SO% ukupnog broja 
clanova povjerenstva, predstavnik studenata, predstavnik administrativno-tehnickoga osoblja te 
predstavnik vanjskih dionika. U skladu s tim, vee je zapoceo postupak izmjena Pravilnika o sustavu 
osiguravanja kvalitete na Geotehnickom fakultetu, cije se usvajanje ocekujem tijekom studenoga 
2018., a koji ce propisivati i obavezno ukljucivanje vanjskih dionika. 

Takoder zelimo istaknuti da je GFV uputio prijavu na poziv za dostavu 
"Provedba HKO-a na razini visa ESF fonda u sklo era i 
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Hrvatska udruga poslodavaca te iako GFV nije do sada formalno ukljucio vanjske dionike u rad 
svojih tijela, suradnja GFV-a s vanjskim dionicima vrlo je solidna, a sto je vjerujemo i dokazano 
prilikom razgovora strucnog povjerenstva s vanjskim dionicima. 

Analiza: U strategiji razvoja Fakulteta ne koriste se u cije/osti povratne informacije dobivene 
anketama zaposlenika i studenata. 

Preporuka: Potrebno je prosiriti izvore podataka o pokazate/jima kva/itete te uk/juCiti vanjsko 
istorazinsko vrednovanje 

Djelomicno se slazemo s analizom i preporukom Strucnog povjerenstva, jer se nadamo da nisu 
previdjeli cinjenicu kako se Strategija razvoja GFV 2018.-2022. nastavlja na prethodnu Strategiju 
razvoja GFV 2013.-2017. Nova Strategija donosi nastavak provedbe nekih od strateskih ciljeva 
Fakulteta iz prethodnog razdoblja koji nisu u potpunosti provedeni iii zahtijevaju duzu provedbu do 
potpune implementacije od razdoblja trajanja strateskog dokumenta. Tako su osim prethodne 
strategije razvoja, temeljni dokumenti koriSteni za izradu Strategije razvoja GFV-a za razdoblje od 
2018. do 2022. godine bili i Analiza provedbe prethodne razvojne strategije Geotehnickog 
fakulteta za razdoblje od 2013. do 2017. godine, kao i Analize provedbe strategija razvoja 
pojedinih zavoda i Dugogodisnji planovi razvoja zavoda u narednom petogodisnjem razdoblju. 

Dodatno su koristene i analize izradene na temelju prikupljenih podataka i povratnih informacija 
razlicitih dionika te akcijski planovi: lzvjesce o provedenoj studentskoj anketi za procjenu rada 
nastavnika u ak. god. 2015./2016. (URKVA, lipanj/prosinac 2016; PUK, sijecanj 2017); Analiza 
prolaznosti studenata i prosjek ocjena za ak. god. 2012./2013.-2015./2016. (OZN, veljaca 2017); 
Analize nastavnog opterecenja (OZN, veljaca 2017); Analiza vrjednovanja preddiplomskog studija 
10 od strane studenata za ak. god. 2012./2013. do 2015./2016. (PUK, svibanj 2017); Analize 
interesa za upis u 1. godinu preddiplomskog studija za razdoblje od 2012. do 2017. godine (OZN, 
lipanj 2017); Studentske ankete za upis na diplomski studij 10 za ak. god. 2015./2016.-2017./2018. 
(URKVA, 2015.-2017.; PUK, svibanj 2017); Anketa za studente prve godine preddiplomskog studija 
10 (PUK, lipanj 2017); Ankete vezane za studentsku praksu (OZN, srpanj 2017); lzvjesce o 
samoanalizi nastavnika (PUK, veljaca 2018); Analize opterecenosti zaposlenika (GFV, svibanj 2017). 

Sve navedeno je bilo u dokumentima koji su bili prezentirani i dostavljeni Strucnom povjerenstvu 
te nam nije jasan komentar kako bi se 110dlucivanje trebalo vise temeljiti na analizama i 
podacima". 

Analiza: Nema transparentnog plana zaposljavanja, ukljucujuCi i radna mjesta koja ce se uprazniti 
umirovljenjem, niti strategije za uprav/janje ljudskim potencija/ima. 

Preporuka: Fakultet treba izraditi i objaviti jasnu i transparentnu strategiju zapos/javanja i 
napredovanja 

lz analize i preporuke Strucnog povjerenstva, moze se iscitati kako Strucno povjerenstvo smatra da 
Geotehnicki fakultet ima politiku zaposljavanja koja nije u skladu s propisima i koja je bez ikakve 
vizije, sto jednostavno nije tocno. 

Na GFV-u postoji transparentni plan zaposljavanja i napredovanja koji se periodicno predstavlja i 
diskutira na sastancima uzeg i prosirenog strucnog kolegija dekana. Clanovi prosirenog strucnog 
kolegija su osim dekana i prodekana i predstojnici zavoda, tajnica Fakulteta, voditeljica 
Racunovodstva te predsjednik Povjerenstva za upravljanje kvalitetom. U skladu s tim, o planu 
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zaposljavanja i napredovanja indirektno se raspravlja i na sastancima zavoda kao i na sastancima 
ostalog nenastavnog osoblja. Plan nije javno objavljen niti ce biti jer previse implicira krsenje 
GDPR-a, ali sam postupak zaposljavanja i napredovanja je viserazinski (od zavoda preko Uprave 
GFV-a pa sve do SuZG) te zahtijeva i suglasnost za radno mjesto SuZG pa cak i potvrdu nadleznog 
ministarstva. 

Tijekom ak. god. 2017./2018. izraden je Plan napredovanja i zaposljavanja na Geotehnickom 
fakultetu koristenja zbirnih koeficijenata Fakulteta te je dostavljen na Sveuciliste i u nadlezno 
ministarstvo. Po tome se planu provode svi natjecaji za nova zaposljavanja i natjecaji za 
napredovanja. 

Analiza: Fakultet je poceo provoditi sustav nagradivanja znanstveno-nastavnog osob/ja za 
objav/jivanje radova. Medutim, sustav nagradivanja nije cjelovit i ne odnosi se na sve skupine 
zaposlenika. 

Preporuka: Treba prosiriti sustav nagradivanja kako bi se obuhvatile sve skupine zaposlenika i 
studenti svih razina, kao i sve glavne vrste aktivnosti 

Nije nam jasno na koji nacin se procjena sustava nagradivanja validirala u sklopu Teme I. Nairne, 
prema uputama i smjernicama AZVO-a, kao i prema dokumentu Standardi za vrednovanje kvalitete 
sveucilista i sastavnica sveucilista u postupku reakreditacije visokih ucilista (AZVO, 2017) koji nam 
je posluzio kao temelj za izradu dokumenta Samoanalize, u Temi I. uopce nije predvideno da se 
osvrcemo na sustav nagradivanja zaposlenika. 

Stoga ovaj komentar ne mozemo smatrati konstruktivnim jer nismo niti dobili priliku da se na 
ovom mjestu o njemu ocitujemo. Teme i standarde nismo mi definirali te nam je tijekom posjete 
trebalo biti receno da dodatno pojasnimo ovo pitanje, ako je ono bilo dio Teme I. 

No, bez obzira na to na Geotehnickom fakultetu ipak provodimo sustav nagradivanja sto je 
detaljnije opisano u sklopu standarda 4.4. i 5.1 u dokumentu Samoanalize, gdje se to od nas i 
trazilo. Nairne, svake godine Fakultetsko vijece donosi Odluku o dodjeli nagrada i priznanja za 
razlicite kategorije unutar znanstvenog rada (najveci broj radova, visoki faktor odjeka iii kvartil Q1, 
radovi sa studentima, nagrada znanstveniku koji je protekle godine objavio najveci broj radova 
indeksiranih u bazi WoS). Jedan od oblika potpore znanstvenicima koji neizravno utjece na 
kvalitetu objavljenih radova je financiranje od strane Geotehnickog fakulteta njihovog sudjelovanja 
na konferencijama. Od 2016. godine osim nagrade za najproduktivnijeg znanstvenika, uvedena je i 
nagrada za objavljivanje rada sa studentima. 

Od 2017. godine nastavnici se poticu na sudjelovanje u projektima prijenosa tehnologija kroz 
sustav nagradivanja, pa se tako nagraduju nastavnici za ukljucivanje studenata u znanstveni rad 
koji ukljucuje i potkategoriju mentoriranja nagradenog znanstveno-inovacijskog projekta zajedno 
sa studentima. 

Sto se tice znanstvenih i strucnih postignuca, u razdoblju od 2013. do 2018. godine djelatnici 
Geotehnickog fakulteta bili su dobitnici 30-ak razlicitih nagrada na nacionalnoj razini. 
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followup programa, znatno unaprijedio svoje studijske programe, povecao prolaznost studenata 
(elaborirano na str. 15 dokumenta Samoanalize), povecao mobilnost (elaborirano na str. 16 
dokumenta Samoanalize). Po svim tockama iz prethodnog ciklusa prethodne reakreditacije koje 
spominje strucno povjerenstvo u svom izvjescu na str. 16 GFV se jos 2015. godine ocitovao AZVO
u, a u meduvremenu su ucinjeni daljnji znacajni iskoraci u razvoju GFV-a u odnosu na prethodno 
reakreditacijsko razdoblje. 

Ne znamo zbog cega je Strucno povjerenstvo potpuno zanemarilo nasa nastojanja da popravimo 
nedostatke koji su uoceni u reakreditacijskom postupku 2012. godine, isticuci u ovome izvjescu 
samo one mane koje su nam ostale dote mjere da su cak i preporuke iz 2012. godine navedene na 
nacin na koji nam one tada nisu bile prezentirane. Zbog toga se ponovno moramo kratko i 
pojedinacno ocitovati o svakoj preporuci za unaprjedenje kvalitete iz ranije provedenog 
vrednovanja, dok je detaljno objasnjenje navedeno u dokumentu Samoanalize, u poglavlju 1.5. te 
u opisu standarda 1.2. 

Jedino s cime se mozemo sloziti s povjerenstvom jest dinamika promjena s kojom niti sami nismo 
zadovoljni. . 

Strucno povjerenstvo 2012: Stopa prolaznosti - Broj studenata koji zavrse prijediplomski studij je 
zabrinjavajuce nizak. Dijelom je to posljedica greska u planiranju prvog semestra, koju Fakultet 
trenutno popravlja. Medutim, ne bi cudilo da je ona dijelom i posljedica nedovoljne provjere 
studenata pri upisu na studij. U tom bi pogledu, primjerice, moglo biti korisno dodatno testiranje uz 
Driavnu maturu. Zadrii li se stopa prolaznosti na 30%, moci cemo govoriti o uludom trosenju 
resursa, vremena i energije Fakulteta, kao i neuspjesnih studenata. 

Strucno povjerenstvo 2018: Znatno smanjiti postotak studenata koji odustaju od studija, 
konkretno uvodenjem prijamnih ispita - nije provedeno, postotak studenata koji odustaju od 
studija i dalje je oko 60 %; nije uvedeno dodatno testiranje, a umjesto toga smanjen je prag za 
fiziku i matematiku 

U ak. god. 2016./2017. izradena je analiza prolaznosti po kolegijima preddiplomskog studijskog 
programa koja je obuhvatila razdoblje od 2012./2013. do 2015./2016. ak. god. Analizom su 
detektirani kolegiji na kojima je prolaznost manja ad 30 %, kolegiji na kojima je izmedu 30-40 % te 
kolegiji na kojima je konacna prosjecna ocjena kroz cijelo razdoblje analize niza ad 2,5. lstaknuti su 
kolegiji Matematika II i Fizika I. Ta je analiza prezentirana na prosirenom kolegiju dekana, kao i na 
VI. sjednici Fakultetskog vijeca u ak. god. 2016./2017. na kojoj se povela rasprava vezana uz ovu 
temu. 

Na XI. Sjednici Fakultetskog vijeca u ak. god. 2016./2017. donesene su izmjene preduvjeta za upis i 
polaganje kolegija koji su znacajno utjecali na smanjenu prolaznost na preddiplomskom studiju i 
odustajanje od studija. S tom odlukom ukinuti su preduvjeti za upis za one kolegije kojima su 
preduvjeti za upis bili polozeni kolegiji iz prethodnog semestra. Takoder, i za ostale kolegije su 
revidirani preduvjeti za upis nakon provedene analize i diskusije po zavodima. 

Temeljem provedene analize u ak. god. 2017./2018. uvedeni su dodatni uvodni kolegiji iz 
Matematike i Fizike sa srednjoskolskim gradivom za slabije studente kako bi lakse mogli savladati 
kolegije na preddiplomskoj razini. Od ak. god. 2018./2019. na uvodne kolegije iz Matematike i 
Fizike dodaje se uvodni kolegij iz Kemije. 

Za sto bolje savladavanje kolegija Fizika I i Fizika II te Mehanika fluida uz nastavnika iz Fizike 
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zaposlen je pocetkom ak. god. 2016./2017. asistent iz Fizike I, Fizike II i Mehanike fluida. S 
navedenim mjerama uvedenim u zadnje dvije godine ocekujemo znatno smanjenje postotka 
studenata koji odustaju od studija na nasem Fakultetu. 

Prijemni ispiti nisu dodavani na postojeci sustav Drzavne mature, ali je povisen postotak rijesenosti 
iz Matematike na cak 45 %. U ak. god. 2011./2012. uvjet za upis je bila Matematika B razine, sto se 
nastavilo i u akademskim godinama 2012./2013., 2013./2014. U ak. god. 2014./2015. uveden je 
minimalni postotak rijesenosti Matematike B na 40% sto je nastavljeno i u ak. god. 2015./2016. U 
ak. god. 2016./2017. podignut je dodatno minimalni prag rijesenosti matematike B razine na 45% 
sto je nastavljeno i u ak. god. 2017./2018. 

Zbog navedenoga moramo istaknuti datvrdnja Strucnog povjerenstva za reakreditaciju da je 
dodatno smanjen prag za matematiku i fiziku nije utemeljena. 

Strucno povjerenstvo 2012: Mobilnost - Usprkos postojeCim medunarodnim vezama, mobilnosti 
zaposlenika i studenata gotovo da i nema. Kad je rijec o odlaznoj mobilnosti, bilo bi potrebno 
mnogo aktivnije poticati studente i osoblje, i potraiiti (kreativna) rjesenja kako bi se to uskladilo s 
nastavnim obvezama, i primjerice, novcanom potporom. 

Strucno povjerenstvo 2018: Povecati mobilnost nastavnog osoblja i studenata - nije provedeno, 
mobilnost je i dalje gotovo nepostojeca, iako su poduzete neke formalne aktivnosti. 

Djelomicno se slazemo s analizom i preporukama Strucnog povjerenstva. Medutim, smatramo da 
nam Strucno povjerenstvo nije adekvatno vrednovalo nas trud, dapace u svojem komentaru ga je i 
omalovazilo. 

Nairne, s obzirom na zanemarivu mobilnost nastavnog osoblja i studenata u razdoblju koje je 
prethodilo proslom reakreditacijskom postupku, ucinjeni su znatni napori kako bi se to 
promijenilo. Mobilnost studenata je organizirana kroz programe medunarodne razmjene 
studenata Erasmus+ studijskog boravka (SMS) i strucne prakse (SMP). U prijavi i realizaciji 
programa studentima Geotehnickog fakulteta pomaze Ured za medunarodnu suradnju te ECTS 
koordinator. U skladu s tim, tijekom 2013. godine su potpisani prvi Erasmus sporazumi, a do sada 
su potpisani sa: 

• UniversitaDegliStudi di Napoli Federico 11-ltalija (2018/2019-2020/2021), 
• UnivesitateaTehnica de ConstructiiBucuresti, UTCB- Rumunjska (2017-2021), 
• University of Nova Gorica - Slovenija (2016-2021), 
• Univerza v Mariboru- Slovenija (2014/2015-2020/2021), 
• Univerza v Ljubljani- Slovenija (2016-2021), 
• SS CyrilandMethodius University in Skopje- Makedonija (2018/2019-2020/2021), 
• Universitat de Politecnica de Catalunya, Barcelona- Spanjolska (2017 /2018-2020/2021), 
• Montanuniversitatleoben- Austrija (2014-2021). 

Kako bi se potaknulo studente na odlaznu mobilnost 2012. godine donesena je Odluka dekana o 
dodatnom sufinanciranju svakog odlaznog studenta u svrhu poticanja studentske mobilnosti sa 
ukupno 3.000,00 kn po studentu koji ostvare mobilnost u akademskoj godini. 
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Strucno povjerenstvo 2012: ,Prakticno iskustvo na preddiplomskom studiju - Preddiplomskom 
studiju nedostaje prilika za obavljanje strucne prakse i terenskog rada. Ovo znaci da nakon 6 
semestara prvostupnici stjecu vrlo malo prakticnog iskustva, sto ozbiljno ugroiava njihove sanse na 
triistu rada i prisiljava ih na upis na diplomski program. To ne bi smjela biti svrha dva ciklusa 
studiranja, i svakako se treba promijeniti. 

Strucno povjerenstvo 2018: Povecati prakticnu izobrazbu na preddip/omskoj razini - nije 
provedeno, nije bilo promjena preddiplomskog programa. 

Slazemo se s komentarom Strucnog povjerenstva i prihvacamo ga iz razloga sto smo svjesno, 
barem za sada, izostavili strucnu praksu na preddiplomskom studiju. Osnovni razlog tomu su 
specificnost naseg studijskog programa, ali i bolonjskog sustava u cjelini. 

Nairne, transformacijom postojeceg preddiplomskog studija Geoinzenjerstvo u preddiplomski 
studij lnzenjerstvo okolisa te uvodenjem novog diplomskog studija lnzenjerstvo okolisa, nastojali 
su se otkloniti nedostaci uoceni u prethodnom ciklusu reakreditacije. Tako je za studente 
diplomskog studija terenska nastava sasvim uobicajena te se na svakom od ponudena tri smjera 
tijekom godine organiziraju minimalno tri do cetiri puta tijekom akademske godine. Uvodenjem 
novog diplomskog studija lnzenjerstvo okolisa, dodatno je uvedena i obavezna strucna praksa na 
nacin da se u zadnjem semestru diplomskog studija predvida samo izrada diplomskog rada i 
obavljanje obavezne strucne prakse. 

Povecanje prakticne izobrazbe na preddiplomskom studiju imalo bi smisla kada bi studenti 
preddiplomske razine odlazili na trziSte rada. No dobra je poznato da bolonjski sustav u RH nije 
zazivio i da vecina studenata nastavlja studij na diplomskoj razini i tek onda izlazi na trziste rada. 
Takva je situacija i s velikom vecinom studenata GFV-a. S obzirom na tu cinjenicu GFV razmislja da 
prilikom izrade standarda kvalifikacija za preddiplomski studij lnzenjerstva okolisa definira ovaj 
studij izricito kao studij za nastavak studiranja (HKO to omogucava), a ne za izlazak na trziste rada. 

MiSijenja smo da se ovaj problem ne moze pripisati nasem Fakultetu te bi bilo vrlo zlonamjero 
implicirati takve cinjenice. Sarna cinjenica da su bas svi studenti koji su zavrsili preddiplomski studij 
i upisali diplomski, bez ikakvog problema uspjesno savladali i zavrsili diplomski studij ukazuje da je 
preddiplomski studij u potpunosti ispunio svoju primarnu svrhu kvalitetne pripreme za nastavak 
studiranja. 

Bez obzira na to, studente na preddiplomskom studiju nastojimo ukljuciti u terensku nastavu na 
kolegijima visih godina (uobicajeno na trecoj godini) te im na taj nacin pribliziti stvarne probleme s 
kojima ce se jednog dana susresti u praksi. Dodatno se tijekom cijelog studija (pa tako i 
preddiplomskog) studenti imaju prilike ukljuciti u znanstveni i strucni rad u sklopu kojega mogu 
zajedno s mentorom izraditi rad za Rektorovu nagradu iii prikupljene rezultate iskoristiti za izradu 
zavrsnog rada na kraju preddiplomskog studija, odnosno diplomskog rada na kraju diplomskog 
studija. 

Nadalje, studiji GFV-a su sveucilisni, a ne strucni studiji. Misljenja smo da su strucni studiji ti koji 
trebaju studentima ponuditi sto viSe prakticnog iskustva dok bi sveucilisni studiji trebali biti viSe 
bazirani na snaznim teorijskim osnovama jer sveucilisni studiji, osim izlaska na trziste rada, moraju 
studenta osposobiti i za uspjesno pracenje nastave na poslijediplomskoj razini, a sto nije slucaj sa 
strucnim studijima. Stoga smatramo da je omjer prakticne nastave i teoretskih podloga na 
studijskim programima GFV-a vee i sada prihvatljiv. U slucaju povecanih prihoda GFV moze 
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relativno lako povecati kolicinu terenske nastave kao i kolicinu laboratorijskog rada. 

Strucno povjerenstvo 2012: ,Priznanje okolisnog inienjerstva - Fakultet se orijentira u smjeru 
okolisnog inienjerstva, ali ovaj studij i njegova klasifikacija jos nisu dovoljno priznati. Fakultet bi 
trebao pojacati napore usmjerene ka forma/nom priznavanju okolisnog inienjerstva, alii razmisliti 
o kreativnim rjesenjima poput podrske prvostupnicima u osnivanju vlastitih tvrtki (i tako stvoriti 
vlastito triiste)." 

Strucno povjerenstvo 2018: -

Od posjeta Strucnog povjerenstva 2012. godine do danas mnogo smo truda ulozili na formalno 
priznanje inzenjerstva okolisa. Tijekom te iste 2012. godine uveden je preddiplomski studijski 
program ,lnzenjerstvo okolisa", vee 2015. je pokrenut novi diplomski studijski program 
lnzenjerstvo okolisa, a 2018. je na Senatu Sveucilista u Zagrebu donesena Odluka o pokretanju 
poslijediplomskog doktorskog studija lnzenjerstvo okolisa koji je upisan u Upisnik studijskih 
programa pri MZO-u. Uz pokretanje ovih studijskih programa pokrenute su i aktivnosti na izradi 
standarda zanimanja i standarda kvalifikacija, na nasu inicijativu otvorena je znanstvena grana 
lnzenjerstvo okolisa unutar polja lnterdisciplinarne tehnicke znanosti, lnzenjerstvo okolisa uslo je u 
Sektorsko vijece XVI. Temeljne tehnicke znanosti i u njemu imamo dva clana s naseg Fakulteta itd. 
Te aktivnosti doprinose povecanju prepoznatljivosti i priznavanju lnzenjerstva okolisa, a detaljnije 
su objasnjene u dokumentu Samoanalize koji je dostavljen AZVO-u i Strucnom povjerenstvu za 
reakreditaciju. 

Geotehnicki fakultet aktivno sudjeluje u e-savjetovanjima koja provodi Ministarstvo zastite okolisa 
i prirode i kontinuirano podsjeca na potrebu donosenja Pravilnika za polaganje strucnog ispita i 
donosenje Zakona o Komori inzenjera i strucnjaka zastite okolisa i prirode. 

Geotehnicki fakultet je aktivno sudjelovao na savjetovanju o Tezama o sadrzaju Zakona o 
poslovima i djelatnostima prostornog uredenja i gradnje i Nacrtu prijedloga iskaza o procjeni 
ucinaka propisa (od 16.06. do 21.07.2014.). Navedenim Zakonom (NN 78/15), clanak 50., 
propisano je da ce se zadace struke koje su ovlasteni obavljati ovlasteni inzenjeri geoinzenjerske i 
geotehnicke struke urediti statutom Komore, u koju se udruzuju ovlasteni inzenjeri gradevinske 
struke. Hrvatska komora inzenjera gradevinarstva duzna je u roku od devet mjeseci od dana 
stupanja na snagu ovoga Zakona uskladiti svoje poslovanje s odredbama ovoga Zakona. 

Geotehnicki fakultet je aktivno sudjelovao u lzmjenama i dopunama Zakona o zastiti okolisa. Ovim 
Zakonom o izmjenama i dopunama zakona o zastiti okoliSa (NN 78/2015), clanak 52., omoguceno 
je inzenjerima geoinzenjerskog smjera (sto ukljucuje i inzenjere geotehnike po predbolonjskom 
studijskom programu) i smjera inzenjerstva okolisa obavljanje poslova inspekcijskog nadzora u 
zastiti okolisa, sto ce takoder doprinijeti priznavanju i prepoznatljivosti studija. 

Na ovu primjedbu i nedostatak koji je istaknut u reakreditacijskom postupku 2012. godine ovo se 
Strucno povjerenstvo za reakreditaciju nije referiralo te se moze steci dojam da Fakultet u 
meduvremenu nije po tom pitanju nista radio. 

Strucno povjerenstvo 2012: Podrska znanstvenim novacima- Podrska znanstvenim novacima bi se 
mogla unaprijediti tako da se svima garantira (su)mentorstvo na Fakultetu i da se usklade njihove 
nastavne i znanstvene obveze. U nastavu i znanstveni rad bi trebalo ukljutiti veCi broj asistenata i 
novaka. Time bi se smanji/o radno opterecenje svakog pojedinog asistenta i novaka. 
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Strucno povjerenstvo 2018: Povecati podrsku mladim znanstvenicima (asistentima) uvoaenjem 
(ko)mentorstva na Fakultetu - uglavnom nije provedeno, gotovo nitko od njih nema (ko)mentora 
na Fakultetu. 

Na Geotehnickom fakultetu je trenutno (rujan 2018.) zaposleno 11 asistenata, od toga cetiri na 
zamjeni, a jedan je asistent obranio doktorsku disertaciju. Svim preostalim asistentima pruzena je 
podrska u izradi doktorskih disertacija i ponudeno komentorstvo na Geotehnickom fakultetu. U 
nastavu i znanstveni rad su ukljuceni svi asistenti na nacin da je radno opterecenje svakog 
pojedinog asistenta u skladu s pozitivnim propisima Republike Hrvatske. 

Osim asistenata, na znanstveni rad i upisivanje doktorskih studija poticu se i zaposlenici u 
nastavnim zvanjima, kao i strucni suradnici. Tijekom zadnjih nekoliko godina, obranu doktorske 
disertacije imali su jedan strucni suradnik i jedan nastavnik iz redova visih predavaca. 

Mladi znanstvenici (asistenti) se na Geotehnickom fakultetu, u pravilu, zaposljavaju kroz sustav 
koeficijenata koji su na raspolaganju Geotehnickom fakultetu. Buduci da Geotehnicki fakultet nije 
imao vlastiti poslijediplomski studij napredak mladih znanstvenika prati se kroz sustav 
komentorstva. Tocnije, Geotehnicki fakultet u suradnji s ustanovom na kojoj je asistent upisao 
poslijediplomski studij nastoji postici dogovor da se osigura komentor na poslijediplomskom 
studiju. Komentor, izmedu ostalog, vodi racuna o uskladivanju nastavnih i istrazivackih obaveza 
asistenta, pomaze mu u pripremi teme za doktorsku disertaciju, izradi same disertacije, upucuje ga 
na inozemne tecajeve/seminare/doskolovanje iz podrucja znanosti unutar kojeg se ocekuje da ce 
kandidat steCi doktorsku disertaciju te zajedno s kandidatom publicira strucne i znanstvene 
radove. 

Mladim znanstvenicima stavljeni su na raspolaganje resursi laboratorija Geotehnickog fakulteta 
kao i programski paketi i racunalna infrastruktura na nacin propisan internim pravilnicima. Nadalje, 
prema clanku 16. Statuta Geotehnickog fakulteta (2018) o radu i napredovanju asistenata brine te 
pomaze u njihovom radu s mentorima prodekan za znanost i medunarodnu suradnju. 0 izboru 
poslijediplomskog studija asistent se konzultira s voditeljem projekta/komentorom, uzimajuci pri 
tome u obzir potrebe zavoda kojem voditelj i asistent pripadaju te interes i sklonosti samog 
kandidata. 

Sve je ovo navedeno u dokumentu Samoanalize i jako nam je zao sto je prema nasem misljenju 
Strucno povjerenstvo dalo dosta povrsnu ocjenu podrske mladim znanstvenicima (asistentima) 
komentirajuCi da ovu aktivnost uglavnom ne provodimo. 

Strucno povjerenstvo 2012: Podrska zaposlenicima - Fakultet mora poboljsati podrsku rastu i 
razvoju akademskog i neakademskog osoblja. lsta bi trebala ukljuCivati sve od poticanja i 
podriavanja osoblja u sticanju meaunarodnih iskustava preko sudjelovanja u konferencijama 
povezanim s nastavom i znanosti do razvoja karijere. 

Strucno povjerenstvo 2018: Povecati podrsku razvoju karijera zaposlenika - nije provedeno, nema 
gotovo nikakvih promjena. 

Smatramo da je Strucno povjerenstvo u svojem izvjescu potpuno zanemarilo bilo kakva nastajanja 
s nase strane da povecamo podrsku zaposlenicima u stjecanju medunarodnog iskustva. 

Nairne, u skladu s preporukama Strucnog povjerenstva iz 2012. godine Geotehnicki fakultet je 
poceo, za nase prilike, izdvajati znatna sredstva iz vlastitih prihoda za poticanje znanstvenih 
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istrazivanja i odlaske na konferencije. Prva Odluka o sufinanciranju istrazivackih aktivnosti 
djelatnika Geotehnickog fakulteta iz vlastitih sredstava donesena je u ak. god. 2014./2015. s 
namjerom da se s ovom praksom nastavi i ubuduce, ako ce biti raspolozivih sredstava. Zadnjom 
odlukom je u ak. god. 2016./2017. godini izdvojeno 60.000,00 kn vlastitih prihoda za tu namjenu. 

Dodatno se potakla i edukacija nenastavnog osoblja financiranjem odlazaka na seminare i skupove 
vezane uz njihovu djelatnost kao sto je detaljno navedeno u dokumentu Samoanalize. 
Administrativno (nenastavno) osoblje je u proteklom petogodisnjem razdoblju bilo na vise strucnih 
seminara i edukacija (tajnica fakulteta, zaposlenice racunovodstva, knjiznicarka, sistem 
administrator, CARNet koordinator). Geotehnicki fakultet je na teret vlastitih sredstava u ak. god. 
2013./2014. organizirao tecaj engleskog jezika za sve zaposlenike u trajanju od 60 nastavnih sati. 

Dodatno na ove aktivnosti, SveuciliSni racunski centar (SRCE), koji je dio Sveucilista u Zagrebu 
kojem pripada i Geotehnicki fakultet, redovito organizira tecajeve namijenjene svima 
zainteresiranima za stjecanje osnovnih znanja o uporabi informacijsko-komunikacijskih 
tehnologija. Osnovni se tecajevi odr2avaju u ucionicama (prema rasporedu), ali i u online obliku 
(putem sustava za e-ucenje). Srce u ponudi ima i besplatne radionice, posebno namijenjene 
studentima i drugim clanovima akademske zajednice (nastavnike i djelatnike visokih ucilista i 
javnih znanstvenih instituta), a na njima se polaznici mogu upoznati s mogucnostima alata iz 
programskog paketa MS Office, te s multimedijskim alatima (GIMP, lnkscape i Audacity). 

Sve su ove cinjenice zanemarene u izvjescu Strucnog povjerenstva. 

Strucno povjerenstvo 2012: ,Jormaliziranje procesa - Cinjenica da se radi o malom fakultetu ima 
svojih prednosti, ali jedan od nedostataka je to sto se zbog velitine fakulteta formalizacija procesa 
ne Cini nuinom. Medutim, ispravno osiguravanje kvalitete zahtijeva formalizirane procese. Na 
Fakultetu pojedini procesi jesu formalizirani, ali velik dio procesa je tek na pocetku formalizacije." 

Strucno povjerenstvo 2018: -

Nismo dobili nikakvu povratnu reakciju od strane Strucnog povjerenstva iako su se tijekom posjeta 
cudili velikom broju aktivnosti u Planu aktivnosti za 2017. i 2018. godinu u odnosu na prethodne 
godine. Od pocetnih 27 aktivnosti u akademskoj godini 2011./2012. povecan je broj aktivnosti ion 
u Planu aktivnosti GFV-a u akademskoj godini 2017./2018. iznosi cak 156 aktivnosti sto je 
dokumentirano u dokumentu Samoanalize koji je dostavljen AZVO-u i Strucnom povjerenstvu za 
reakreditaciju. Sve se te aktivnosti prate od strane Povjerenstva za upravljanje kvalitetom 
Geotehnickog fakulteta i periodicki prikazuju izvjesca o izvrsenju Plana aktivnosti na sjednicama 
Prosirenog strucnog kolegija dekana ciji je predsjednik PUK-a clan i na sjednicama Fakultetskog 
vijeca. 

Na ovu primjedbu i nedostatak koji je istaknut u reakreditacijskom postupku 2012. godine ovo se 
Strucno povjerenstvo za reakreditaciju nije referiralo te se moze steci dojam da Fakultet u 
meduvremenu nije po tom pitanju nista radio. 

Strucno povjerenstvo 2012: -

Strucno povjerenstvo 2018: Povecati broj radova u priznatim casopisima - nije provedeno, takvih 
radova gotovo da i nema 

Preporuka koju nismo dobili kao istaknuti nedostatak 2012. godine, ali koju je Strucno 
povjerenstvo ove godine uvrstilo na popis nedostataka navodeci da je to jedan od nedostataka iz 
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prethodnog reakreditacijskog ciklusa. 

Znanstvena produkcija djelatnika Geotehnickog fakulteta u proteklom razdoblju (2013.-2017.} u 
kontinuiranom je porastu. U 2017. godini prema podacima dostupnim putem Web of Science Core 
Collection, publicirana su 24 izvorna znanstvena rada, dok je prethodnih god ina ovaj broj bio nesto 
manji. Prema trenutnim aktivnostima (povecan broj prijava znanstvenih projekata) na 
Geotehnickom fakultetu realno je za ocekivati da ce u buducem razdoblju ovaj trend povecanja 
znanstvene produktivnosti biti nastavljen . 
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Na ispisu iz baze Web of Science Core Collection vidljivo je da je u odnosu na 2012. godinu 
znanstvena produktivnost Fakulteta kao i broj citiranja znanstvenih radova znacajno porastao. 

1.3. Visoko uciliste podupire akademski integritet i slobode, sprjecava sve oblike neeticnog 
ponasanja, netolerancije i diskriminacije (zadovoljavajuca razina kvalitete) 

Analiza: GFV koristi anonimni sustav prijave neprihvat/jivih ob/ika ponasanja, kojeg je razvilo 
Sveuciliste u Zagrebu. Ako dode do takvih slucajeva, rjesava ih pojedinacno Nastavno vijece. 

GFV je osnovao Eticko povjerenstvo, no nije jasno koja je njegova uloga. 

Preporuka: Razviti standardne procedure za rjesavanje slucajeva neprihvat/jivog akademskog, 
strucnog i osobnog ponasanja na svim razinama, od studenata do fakultetskog osoblja. 

Prihvacamo komentar Strucnog povjerenstva koji se odnosi na razvoj standardne procedure za 
rjesavanje slucajeva neprihvatljivog akademskog, strucnog i osobnog ponasanja na svim razinama, 
od studenata do fakultetskog osoblja. One ce biti sadrzane u Pravilniku o stegovnoj odgovornosti 
nastavnika i suradnika te u Pravilnik o stegovnoj odgovornosti studenata. Oba pravilnika se 
planiraju donijeti tijekom ak. god. 2018./2019. 

Eticko povjerenstvo na GFV-u zaduzeno je za provedbu Etickog kodeksa Sveucilista u Zagrebu na 
razini GFV-a. Svi nastavnici, znanstvenici i drugi zaposlenici Geotehnickog fakulteta u svom 
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profesionalnom i javnom djelovanju trebaju se pridrzavati moralnih nacela i nacela profesionalne 
etike koja su sadrzana u Etickom kodeksu Sveucilista u Zagrebu. Navedena nacela primjenjuju se 
na odgovarajuci nacin i na studente i druge osobe koje nisu zaposlenici Geotehnickog fakulteta, ali 
se odnosi i na njih kada se njihovo ponasanje i djelovanje maze izravno povezati s Geotehnickim 
fakultetom. 

Poceti koristiti alate za otkrivanje plagijata. 

Na Sveucilistu u Zagrebu nije uvedeno obvezno koristenje alata za otkrivanje plagijata kao na 
nekim drugim sveucilistima u Republici Hrvatskoj (Sveuciliste u Rijeci). Postojanje takvih alata za 
otkrivanje plagijata donose niz prednosti kao sto su mogucnost provjere velike kolicine radova iz 
repozitorija radova u kratkom vremenskom razdoblju te donosi i rastu svijesti medu studentima i 
pazljivijem citiranju pojedinih radova. 

U srpnju 2017. godine SRCE je izradilo analizu alata za otkrivanje plagiranja u znanosti i 
obrazovanju i ovi su rezultati prezentirani na Senatu Sveucilista u Zagrebu. 

Smatramo ovaj prijedlog vrlo korisnim. 

1.4. Visoko uciliste osigurava dostupnost informacija o vaznim aspektima svojih aktivnosti 
(nastavnoj, znanstvenoj i drustvenoj ulozi) (minimalna razina kvalitete) 

Analiza: Sluibene mreine stranice Fakulteta ne aiuriraju se redovito. Mreine stranice no 
engleskom jeziku nisu istovjetne hrvatskoj verziji, a osnovne informacije nisu aiurirane gotovo tri 
godine. 

Preporuka: Redovito aiurirati mreine stranice. lnformacije no engleskoj inacici mreinih stranica 
trebaju biti istovjetne hrvatskoj inacici (barem u pogledu glavnih dijelova). 

Djelomicno se slazemo s komentarom Strucnog povjerenstva. 

Mrezne stranice trebamo cesce azurirati. Mozda vizualno nisu atraktivne i mozda nisu najbolje 
sadrzajno poslozene, ali to je problem kojega smo svjesni i koji smo imali u planu rijesiti do kraja 
ove godine, cak i bez obzira na komentare Strucnog povjerenstva. 

Medutim, ne slazemo se s komentarom da redovito ne azuriramo osnovne informacije. Za nas 
osnovne informacije predstavljaju: Statut GFV-a, lzvod iz Upisnika znanstvenih organizacija i 
Upisnika VU, Strateski dokumenti, lzvedbeni planovi, lzvadak iz sudskog registra te pravilnici i 
odluke vezane za poslovanje Fakulteta i nastavu. Sto se tice nastavnog procesa, mrezne stranice na 
hrvatskom jeziku azuriraju se redovito te su motiviranom pojedincu sve relevantne informacije iz 
segmenta nastavnog procesa u potpunosti dostupne. Dio stranica koje se odnose na nastavni 
proces na engleskom jeziku nisu adekvatno azurirane i GFV je toga svjestan. U tom segmentu 
mogu se ocekivati znacajniji pomaci u skorije vrijeme. Jedan od razloga ovog nedostatka jest da 
GFV nema reakreditirane studijske programe na engleskom jeziku dok je za manji broj stranih 
studenata kroz Erasmus sporazume taj problem rjesavan u direktnoj korespondenciji. 

Mreine stranice trebaju sadriavati podatke o aktivnostima GFV-a, poput onih od znacaja za 
drustvene potrebe i od interesa za privatni sektor i akademsku zajednicu 

Osnovne informacije o svim znanstvenim aktivnostima su javno dostupne putem mreznih stranica 
Geotehnickog fakulteta i/ili organizatora pojedinih znanstvenih skupova, dok su informacije vezane 
za znanstvenu aktivnosti zaposlenika dostupne putem osobne mrezne stranice unutar fakultetske 
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stranice, ali i putem razlicitih mreznih servisa: CROSBI, ResearchGate, Google Scholar, Linkedln, 
Tko je tko u hrvatskoj znanosti. 

Takoder, putem redovitog osvjezavanja web stranica dostupne su i osnovne informacije za 
zainteresiranu javnost o znanstvenim i strucnim temama, projektima i rezultatima koje se na 
Geotehnickom fakultetu provode, kao i drustvenoj ulozi Geotehnickog fakulteta. U skladu s tim, 
Fakultetsko vijece je dodatno tijekom 2014. godine donijelo odluku o imenovanju koordinatora 
web stranice Geotehnickog fakulteta koji je zaduzen za prikupljanje materijala te za objavu na 
mreznim stranicama. Za ilustraciju, samo u 2017. godini objavljeno je oko 200 novosti {od strane 
koordinatora) te je napravljen i podjednak broj izmjena na web stranicama. 

Na zalost, ave aktivnosti tesko su uocljive zbog same strukture web stranica i cinjenice da na 
glavnoj web stranici ima mjesta za samo 5 do 6 novosti. Onog momenta kada neka novost izade s 
prve stranice postaje gotovo nezamjetljiva i GFV je svjestan ovog problema te radi na redizajnu 
web stranice na nacin kako bi redovne informacije i vijesti bile sto duze dostupne i lakse uocljive. 

1.5. Visoko uciliste razumije i potice razvoj svoje drustvene uloge (zadovoljavajuca razina kvalitete) 

Povecati vid/jivost GFV-a i drustvenu svijest o prob/emima okolisa, opcenito i na regionalnoj razini, 
putem javnih medija (Internet, radio, TV), javnih predavanja (i u skolama i na drugim sveucilistima 
u Hrvatskoj) i otvorenih javnih rasprava. 

Prosiriti suradnju s lokalnim civilnim drustvom. 

Prihvacamo komentare i sugestije Strucnog povjerenstva i zadovoljni smo sto je u ovom segmentu 
Strucno povjerenstvo prepoznalo nase napore da se promoviramo u javnosti. 

TEMA 2. - STUDIJSKI PROGRAM! 

2.1. OpCi ciljevi svih studijskih programa u skladu sus misijom i strateskim ciljevima visokog ucilista 
te drustvenim potrebama (minimalna razina kvalitete) 

Prema trenutno vazecoj Nacionalnoj klasifikaciji zanimanja (NN 111/98) jedno od zanimanja jest 
"diplomirani inzenjer za zastitu okolisa" te stoga ne stoji tvrdnja strucnog povjerenstva da ne 
postoji u registru zanimanja. Za razliku od drugih zanimanja koje prati snazna regulativa za avo 
zanimanje jos uvijek na postoji Pravilnik o polaganju strucnog ispita i adekvatno komorsko 
udruzenje iako je avo predvideno Zakonom o zastiti okolisa jos iz 2012. godine. Pravilnik o 
polaganju strucnog ispita iz podrucja zastite okolisa, kao i donosenje Zakona o komori za inzenjere 
okolisa u ingerenciji je Ministarstva zastite okolisa i energetike. GFV nastoji u komunikaciji s 
nadleznim ministarstvom ubrzati proces donosenja ovog Pravilnika i Zakona no vjerujemo da je 
strucno povjerenstvo svjesno da GFV moze vrlo malo utjecati na rad spomenutog ministarstva. 

Trenutno je u izradi nova Nacionalna klasifikacija zanimanja koju izraduje Ministarstvo znanosti i 
obrazovanja u suradnji sa Sektorskim vijecima. BuduCi da su dva zaposlenika GFV-a clanovi 
sektorskog vijeca XVI. mozemo potvrditi da se spomenuto zanimanje nalazi na popisu zanimanja 
koje ce sigurno uci u spomenutu klasifikaciju. Osim toga, to zanimanje oznaceno je kao jedno od 
zanimanja za koje Sektorsko vijece XVI. preporuca prioritetnu izradu standarda zanimanja. Drugim 
rijecima, spomenuto zanimanje ce u skorije vrijeme zasigurno imati pripadajuCi standard i biti 
upisano u Registar HKO-a, a kada ce se provesti daljnja regulacija ovog zanimanja (strucni, komora) 
treba priupitati MZOIE. 
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lsticemo da je strucno povjerenstvo pogresno tumacilo i dokument "Preporuke za obrazovnu 
upisnu politiku i politiku stipendiranja". Nairne, u tom dokumentu se ne nabrajaju zanimanja vee 
obrazovni profili odnosno studijski programi za koje podrucni uredi HZZ-a smatraju da treba 
poveeati iii smanjiti upisnu kvotu. Oni studijski programi za koje pojedini podrucni ured HZZ-a 
smatra da ne treba mijenjati upisnu kvotu ne spominju se u tom dokumentu te se stoga u 
preporuci za 2018. za podrucje V: Varazdinska zupanija ne spominje studijski program lnzenjerstvo 
okolisa. Nadalje, GFV je u pocetkom akademske godine 2017./2018. imao radni sastanak s 
predstavnicima podrucnog ureda HZZ-a Varazdin tijekom kojeg je dogovoreno da ee GFV, uz 
podatke koje posjeduje HZZ, dostavljati podatke o zaposljivosti svojih studenata kao argument 
,protiv" uvrstavanja na listu studijskih programa kojima treba smanjiti upisnu kvotu. Treba 
napomenuti da je prilikom tog sastanaka utvrdeno da preporuke za smanjenje odnosno za 
poveeanje kvote za pojedini program daju samo za svoju regiju, a kasnije se te preporuke 
ekstrapoliraju na cijelu RH. Takoder je utvrdeno da se preporuke daju samo na temelju onih 
zavrsenih studenta koji su se prijavili na HZZ. Drugim rijecima HZZ uopee nema tocan podatak o 
broju zaposlenih. Konkretno, u slucaju GFV-a, podrucni ured HZZ-a u Varazdinu imao je samo 7 
evidentiranih osoba koje su zavrsile GFV i temeljem tog podatka izdaje preporuku. Smatramo 
metodologiju koju HZZ koristi za definiranje svojih preporuka u potpunosti neprimjerenom. 

Opravdanost izvodenja ovakvog studija ne temelji se samo na odlukama fakulteta. Prosla 
reakreditacija je izricito spomenula da fakultet ide u pravom smjeru, a potrebu za ovakvim 
zanimanjem GFV je vrlo konkretno objasnio u standardu 2.1 samoanalize. 

Potrebno je izraditi i forma/no regulirati standarde zanimanja i standarde kvalifikacija. GFV se 
treba obratiti nadleinim tijelima kako bi se pronasla rjesenja na nacionalnoj razini 

Ovdje prije svega ielimo istaknuti da je Zakon o Hrvatskom kvalifikacijskom okviru jedinstveni 
zakon u RH po cinjenici da njegova primjena nije obvezna. U tom smislu ne mozemo biti 
zadovoljni cinjenicom da nam se nameee nesto sto druge ustanove iz visoko skolskog sustava nisu 
obvezne uciniti. lpak, GFV je svjestan vaznosti HKO-a i u tom smislu je vee 2015. godine najavio 
AZVO-u da namjerava uskladiti svoje programe sa HKO-om, a to isto je ponovio i strucnom 
povjerenstvu pa smo iznenadeni s preporukom da ucinimo nesto sto smo ionako sami najavili da 
eemo napraviti. 

GFV se i obratio nadleznim tijelima. Prilikom izrade Zakona o HKO-u GFV se obratio MZO-u, MZOIE
u i MRMS-u s prijedlogom da se oformi sektorsko vijeee iskljucivo za inzenjerstvo okolisa. Prijedlog 
GFV-a je odbijen od svih ministarstava. 

Takoder, adrian je i radni sastanak u MZO pocetkom akademske godine 2017./2018. radi 
ponovnog pokretanja zahtjeva da se inzenjerstvo okolisa podigne na razinu znanstvenog polja. 

Kada se uspostavi forma Ina regulativa, ish ode ucenja treba prilagoditi standardima zanimanja 

Nakon zavrsetka izrade standarda zanimanja pokrenuti ee se izmjene i dopune studijskih programa 
sto ukljucuje i prilagodbu ishoda ucenja. 
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su nit vodilja bile kompetencije koje student stjece tijekom studija. Nairne, Zakon o HKO-u donesen 
je tek 2013. godine. Stoga je i razumljivo da na preddiplomskom studiju lnzenjerstvo okolisa ne 
postoje jasno definirani ishodi ucenja. 

Prilikom izrade diplomskog studijskog programa lnzenjerstvo okolisa, koji se izvodi od ak. god. 
2015./2016. paradigma ishoda ucenja vee je bila uobicajena, te su za taj studijski program izradeni 
ishodi ucenja na razini studijskog programa, kao i na razini svakog kolegija, u skladu s tadasnjim 
preporukama i bloomovom taksonomijom aktivnih glagola. 

Dodatno, osnovana je Radna skupina za izmjenu preddiplomskog i diplomskog programa, a jedna 
od zadaea je upravo uskladivanje ishoda ucenja. 

/shade utenja treba definirati prema Hrvatskom kvalifikacijskom okviru, s detaljnim opisom razine 
znanja i ishoda sadriaja studija. lshodi trebaju biti uskladeni sa 6. i 7. razinom Hrvatskog 
kvalifikacijskog okvira za preddiplomske i diplomske studije (uskladene s opisnicama razine HKO-a i 
EQF-a}, s profesionalnim i medunarodnim standardima te osigurati da je studijski program azuran. 

Kao sto je vee objasnjeno u prethodnim odgovorima, GFV ce osigurati izradu standarda zanimanja, 
standarda kvalifikacija te uskladivanje svojih studijskih programa sa spomenutim standardima, a u 
sklopu ovih aktivnosti provest ce se i temeljita revizija ishoda ucenja koji ce biti uskladeni s 
Zakonom o HKO-u. 

Potrebno je uspostoviti formalne mehanizme kojima bi se osiguralo i ocjenjivalo jesu li ciljevi utenja 
na razini studijskog programa uskladeni s ishodima ucenja. 

U sklopu vrjednovanja preddiplomskog studija Sveuciliste u Zagrebu provodi anketiranje za 
studente koji su zavrsili preddiplomski studij, a ciji je cilj vrjednovanje razlicitih vidika 
preddiplomskog studija u cjelini. Ova anketa omogueuje anketiranim jedinicama i voditeljima 
studijskih grupa analizu provedbe preddiplomskog studija iz perspektive studenata, analizu dobrih 
i losih strana studija u cjelini iz studentske perspektive te u skladu s time planiranje mogueih mjera 
unaprjedenja kvalitete. 

Anketa sadrzi ukupno 76 pitanja, predvideno trajanje ankete je 10 do 15 minuta. Za koordinaciju 
istrazivanja odgovoran je Ured za upravljanje kvalitetom Sveucilista u Zagrebu. Anketni upitnik 
sastoji se od 7 cjelina, a svaka cjelina odnosi se na jedan vidik preddiplomskog studija: 

1. Podaci o studentici/studentu i zavrsenom preddiplomskom studiju 
2. Rad sluzbi i opti uvjeti studiranja na visokom ucilistu 
3. Studijski program (procjene se odnose na studij u cjelini) 
4. lzvedba nastave i vrjednovanje znanja (procjene se odnose na studij u cjelini) 
5. Odnos prema studentima i podrska u studiranju 
6. Opca procjena ishoda 
7. Prijedlozi i komentari 

Povjerenstvo za upravljanje kvalitetom Geotehnickog fakulteta periodicno na Fakultetskom vijeeu 
prezentira analizu vrjednovanja studija lnzenjerstvo okolisa. Prije postupka reakreditacije bilo je 
obradeno razdoblje od ak. godine 2012./2013. do 2015./2016, temeljem povratnih rezultata 
provedenih anketa koje je Geotehnicki fakultet zaprimio od strane Ureda za upravljanje kvalitetom 
Sveucilista u Zagrebu. Temeljem provedene analize predlazu se mjere za poboljsanje uocenih 
nedostata ka. 
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Pitanja i odgovora je mnogo i nemoguce ih je sve ovdje navoditi. Medutim, treba znati da ih je 
Strucno povjerenstvo dobilo prilikom svojega posjeta nasem Fakultetu. 

Ovdje isticemo samo par odgovora: 

Pitanje 
2012.- 2013- 2014.- 2015.- 2016.-
2013. 2014. 2015. 2016. 2017. 

Koju biste opcu ocjenu dali svom preddiplomskom studiju? 4,50 4,00 4,35 4,24 4,00 

U kojoj mjeri su ECTS bodovi uskladeni sa stvarnim nastavnim opterecenjem? 3,35 3,80 3,92 4,00 4,07 

U kojoj mjeri su informacije koje ste o studiju imali prije upisa bile tocne i 3,73 4,00 3,78 4,11 4,06 
korisne? 

Jasno definiranje ishoda kolegija 4,18 3,94 4,04 4,40 4,00 

2.3. Visoko uciliste dokazuje postignuce predvidenih ishoda ucenja na studijskim programima koje 
izvodi (minimalna razina kvalitete) 

Primjedba povjerenstva je tocna te je GFV itekako svjestan visoke stope odustajanja od studija. 
Cinjenica je da je opcenito govoreci skolstvo u RH zakazalo te da je ulazna kvaliteta studenata 
opcenito u opadanju. Na zalost, GFV nema resurse da u potpunosti ponovi gradivo fizike, 
matematike i kemije na srednjoskolskoj razini. A takav pristup bi vjerojatno i odbijao potencijalne 
studente jer bi se vjerojatno odlucili za studij na kojem nije potrebno "odraditi" pripremnu godinu. 

Jedna od ideja je da se pokusa osigurati stipendiranje studenata GFV-a kroz privatne tvrtke s 
kojima GFV ima dobru suradnju. lpak, uvazavajuci ekonomsku situaciju u RH ova ideja je za 
poslodavce tesko proved iva. 

Privlacenju studenata bi vjerujemo i svakako doprinijela promjena imena Fakulteta, kao i 
mogucnost polaganja strucnog ispita i udruzivanja u komorsko udruzenje no ovi cimbenici nisu u 
ingerenciji GFV-a. Prvi cimbenik je u ingerenciji SuZG-a. Promjenom imena Fakultet bi sigurno 
postao prepoznatljiviji te bi vjerojatno viSe kvalitetnijih kandidata razmotrilo mogucnost upisa na 
nas Fakultet. Preostala dva cimbenika su u ingerenciji MZOIE. Ovim cimbenicima utvrdio bi se 
polozaj inzenjera zastite okolisa na tdistu rada te bi i time atraktivnost Fakulteta dosegla vecu 
razinu. 

Zasto MZOIE nije zainteresiran za etabliranje i regulaciju struke koja je u razvijenim zemljama EU te 
SAD-u visoko cijenjena struka nije jasno. 

Visoko bi uciliste trebalo kontinuirano revidirati i unapredivati nastavni proces na temelju dokaza o 
postizanju p/aniranih ishoda ucenja. To bi trebalo ukljuCivati promjene predavanja i drugih oblika 
nastave, uvodenje nastavnih metoda usmjerenih na studente te povratnog informiranja studenata 
koji ne uspiju poloiiti ispite. 

Osim ex-katedra poucavanja svi nastavnici imaju na raspolaganju e-learning sustav za udaljeno 
ucenje putem kojeg mogu koristiti razlicite oblike nastave. 

Visoko bi uciliste treba/o uvesti vise pripremnih kolegija na srednjoskolskoj razini znanja za 
studente koji nisu imali takve predmete u srednjoj skoli. 

U ak. god. 2017./2018. uvedeni su dodatni uvodni kolegiji iz Matematike i Fizike sa srednjoskolskim 
gradivom za slabije studente kako bi lakse mogli savladati kolegije na preddiplomskoj razini. Od ak. 
god. 2018./2019. na uvodne kolegije iz Matematike i Fizike dodaje se uvodni kolegij iz Kemije. 
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Fakultet bi trebao provesti reviziju studijskih programa, konkretno nastavnih metoda i mehanizama 
ocjenjivanja znanja i kompetencija, uskladujuci ciljane ishode ucenja, metode poucavanja i naCine 
testiranja kompetencija 

Objasnjeno u odgovorima na primjedbe u poglavljima 2.1., 2.2. i 2.3. 

2.4. Postupci planiranja, predlaganja i prihvacanja novih te revizije iii ukidanja postojecih programa 
ukljucuju povratne informacije studenata, poslodavaca, strukovnih udruzenja, alumnija 
(zadovoljavajuca razina kvalitete) 

Visoko uciliste ima dobre odnose s vanjskim dionicima, koje treba ukljuciti u postupke izmjena 
studijskih programa kao vanjske konzultante 

Slazemo se. 

GFV treba objaviti aiurne verzije studijskih programa, koje se trenutacno ne mogu pronaCi no 
njihovim mreinim stranicama. lnformacije trebaju biti dostupne i no engleskom jeziku, kako bi se 
omogucila internacionalizacija studija no obje razine, preddiplomskoj i diplomskoj. 

Prema dopusnici za izvodenje studijskih programa na Geotehnickom fakultetu nastava se izvodi na 
hrvatskom jeziku i u skladu s tim se donosi lzvedbeni plan prije pocetka svake akademske godine. 
Nakon donosenja, lzvedbeni plan se objavljuje na nasim mreznim stranicama. 

Jedan od razloga ovog nedostatka jest da GFV nema reakreditirane studijske programe na 
engleskom jeziku dok je za manji broj stranih studenata kroz Erasmus sporazume izraden katalog 
kolegija koji se mogu izvoditi na engleskom jeziku koji redovito objavljujemo na mreznim 
stranicama (http://www.gfv.unizg.hr/en/). 

GFV bi trebao suradivati s drugim fakultetima no kojima postoje slicni studijski programi, kako bi se 
osigurala minima/no preklapanja i maksimalna suradnja u izvodenju slicnih kolegija. 

Na Sveucilistu u Zagrebu djeluje 12 fakulteta unutar podrucja tehnickih znanosti i svi oni 
medusobno suraduju kroz sveucilisna tijela, odnosno Vijece tehnickog podrucja. 

Svaki studijski program koji bilo koja od sastavnica iz tehnickog podrucja predlaze iii uvodi mora 
proCi recenziju Sveucilista u Zagrebu te dobiti pozitivno misljenje Vijeca tehnickog podrucja. Nakon 
toga studijski program ide na prihvacanje na Senat SveuciliSta u Zagrebu. Vee sama procedura 
donosenja studijskih programa govori da su preklapanja tih studijskih programa svedena na 
minimalnu mogucu mjeru, ali je odredena preklapanja nemoguce izbjeci, pogotovo na 
preddiplomskom studijskom programu na kojem svi tehnicki fakulteti imaju dio slicnih kolegija 
(matematika, fizika, kemija) koji cine podlogu kasnijem tehnickom obrazovanju. Takvu proceduru 
su prosli i studijski programi Geotehnickog fakulteta. 

lako je Geotehnicki fakultet dislociran od drugih srodnih fakulteta Sveucilista u Zagrebu 
pokusavamo osigurati maksimalnu suradnju nositelja slicnih kolegija pa cak i odredene kolegije na 
nasim studijskim programima izvode kao nositelji iii sunositelji nastavnici s tih fakulteta. To je 
posebno izrazeno na sveucilisnom doktorskom studijskom programu lnzenjerstvo okolisa za koji 
smo dopusnicu dobili u rujnu 2018. godine na kojem sudjeluju nastavnici sa sljedecih fakulteta 
Sveucilista u Zagrebu: Agronomski fakultet, Arhitektonski fakultet, Ekonomski fakultet, Fakultet 
strojarstva i brodogradnje, Katolicko-bogoslovni fakultet, Prirodoslovno-matematicki fakultet i 
Rudarsko-geolosko-naftni fakultet. 
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2.5. Visoko uciliste osigurava uskladenost ECTS bodova sa stvarnim studentskim opterecenjem 
(zadovoljavajuca razina kvalitete) 

Promjene ECTS-a trebaju odraiavati revizije studijskih programa (gdje je primjenjivo} i temeljiti se 
no povratnim informacijama vanjskih dionika i strucnjaka iz podrucja inienjerstva okolisa 

Odlukom Fakultetskog vijeca Geotehnickog fakulteta odrzanoj 25. sijecnja 2016. godine imenovana 
je Radna skupina za izmjene i dopune preddiplomskog i diplomskog studijskog programa 
lnzenjerstvo okolisa. Radna skupina je izradila analizu preddiplomskog studijskog programa 
lnzenjerstvo okolisa i podlogu za prijedlog izmjena i dopuna studijskog programa. 

2.6. Studentska je praksa sastavni dio studijskih programa (gdje je to primjenjivo ) {minimalna 
razina kvalitete) 

Netocna je tvrdnja da studentska praksa na diplomskoj razini postoji samo kao dio nekih kolegija i 
izrade diplomskog rada. Svi studenti diplomskog studija se u IV. semestru upucuju na strucnu 
praksu u trajanju od 160 sati u tvrtke s kojima GFV ima sklopljen sporazum o suradnji. Ove 
informacije bile su dostupne strucnom povjerenstvu. 

GFV treba povecati studentsku praksu i uk/juciti je u svaki kolegij u kojem je to primjenjivo. Sate 
laboratorijske prakse potrebno je u najmanju ruku udvostruciti. 

Buduci da se laboratorijske vjezbe izvode u grupama od po 10 studenata udvostrucenje 
laboratorijske prakse bi znacajno povecalo opterecenje samih laboratorija te ujedno povecalo i 
opterecenje odnosno broj norma sati izvodacima laboratorijskih vjezbi. S obzirom da laboratorijske 
vjezbe ne vecini ustanova uglavnom izvode asistenti time bi se znacajno povecao i postotak norma 
sati koje izvode asistenti u odnosu na broj norma sati koji izvode nastavnici pa treba voditi racuna i 
o minimalnom kriteriju kvalitete koji propisuje da 50% NS studijskog programa mora izvoditi 
znanstveno-nastavno osoblje. Stoga je prije usvajanja ove primjedbe potrebno jnapraviti temeljitu 
analizu kapaciteta laboratorija koji osim nastavnog procesa, sudjeluju i pruzaju podrsku jos i u 
znanstveno-istrazivackom te strucnom radu, kao i detaljnu analizu preraspodjele NS na nacin da 
bude ispunjen minimalni uvjet kvalitete. 

U studijske je programe no preddiplomskoj i diplomskoj razini potrebno uk/juciti terenski rod (s 
aktivnim zadacima} i uspostaviti kratke posjete tvrtkama u regiji koje se bave razliCitim vidovima 
zastite okolisa. Studentska se praksa moie ponuditi kao izborni kolegij no preddiplomskoj razini, 
kako bi se studentima omoguCio doticaj s triistem rada. 

Terenska nastava se izvodi na velikom broju kolegija diplomskog studijskog programa lnzenjerstvo 
okoliSa i godisnji troskovi ovog vida nastave iznose oko 100.000 kn sto je za GFV znacajan iznos. Na 
preddiplomskom studijskom programu je znatno teze organizirati terenske vjezbe sa studentima 
zbog veceg broja studenata na kolegijima sto uzrokuje visoke troskove. lz toga se razloga terenska 
nastava na dijelu kolegija preddiplomskog studija izvodi na radilistima u blizini Fakulteta kako bi 
troskovi bili na prihvatljivoj razini. 

Slazemo se s prijedlogom da je studentsku praksu moguce ukljuciti u preddiplomski studijski 
program kao izborni kolegij i trudit cemo se to provesti. 
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2.7. Programi cjelozivotnog ucenja koje visoko uciliste izvodi uskladeni su sa strateskim ciljevima i 
misijom visokog ucilista te drustvenim potrebama (nezadovoljavajuca razina kvalitete) 

Geotehnicki fakultet u promatranom razdoblju nije provodio programe cjelozivotnog ucenja, ali ih 
kroz sudjelovanje na Erasmus+ K2 projekta BestSDI plan ira implementirati u vrlo skorom razdoblju. 
U ozujku 2018. godine poslan je projektni prijedlog Geotehnickog fakulteta Sveucilista u Zagrebu 
"Razvoj specijalistickog studija i obrazovnih programa u podrucju inzenjerstva okolisa" 
(UP.03.1.1.02.0017), u sklopu poziva na dostavu projektnih prijedloga "lnternacionalizacija visokog 
obrazovanja" na ASOO DEFCO. Projektna ideja ukljucivala je razvoj cetiri tematske skole (zimske i 
ljetne), te provedbu obrazovnih programa u kontinuitetu svake godine. Programi su osmiSijeni kao 
dio sustava cjelozivotnog ucenja Sveucilista u Zagrebu (LLL). Shvacajuci potrebu za navedenim 
programima GFV ce u narednom razdoblju izraditi plan obrazovnih programa, bez obzira na izvore 
sufinanciranja. Ukljuceni djelatnici GFV-a su upoznali Strucno povjerenstvo s navedenim, sto je u 
prilozenom izvjescu zanemareno. 

Fakultet treba razviti programe cjeloiivotnog obrazovanja iz podrucja inienjerstva oko/isa, kako bi 
se unaprijedile vjestine, znanja i kompetencije znanstveno-nastavnog osoblja i studenota. Takvi bi 
programi mog/i predstavljati izvor dodatnih prihoda za GFV te povecati njegovu vidljivost u zemlji i 
inozemstvu. 

Kao sto je prethodno navedeno, na GFV-u ce se u razdoblju do kraja zimskog semestra ak. god. 
2018./19. izraditi plan razvoja i ponuda obrazovnih programa u skladu s nasim postojecim 
studijskim programima koji su u cijelosti vezani za inzenjerstvo okolisa. Svjesni potrebe za 
dodatnom internacionalizacijom, ponuda ce ukljucivati ponudu programa na hrvatskom i 
engleskom jeziku. 

TEMA 3. - NASTAVNI PROCES I PODRSKA STUDENTIMA 

3.1. Uvjeti za upis iii nastavak studija uskladeni su sa zahtjevima studijskog programa, jasni su, 
objavljeni i dosljedno se primjenjuju (minimalna razina kvalitete) 

Od ak.god. 2018./2019. uvjeti za upis na diplomski studij studenata s drugih visokih ucilista znatno 
su izmijenjeni. Sada prakticno svatko tko je zavrsio preddiplomski sveucilisni studij iz podrucja 
tehnickih znanosti maze bez ikakve, iii pak minimalne, razlike upisati diplomski studij lnzenjerstvo 
okolisa na GFV-u. Nesta strozi ulazni kriteriji zadrzani su za zavrsene studente preddiplomskih 
strucnih studija s obzirom na cinjenicu da nastavnicki kadar na veleucilistima uglavnom ima znatno 
nize znanstveno-nastavne kompetencije od nastavnika na sveuciliSnim studijima, a posljedicno 
time i studenti strucnih studija imaju nize kompetencije za nastavak studiranja na sveucilisnom 
studiju. Takoder treba napomenuti da su upisni kriteriji na diplomske studije definirani i 
preporukama samog sveuciliSta koje doduse nisu obvezujuce, ali ih sastavnice uglavnom nastoje 
ispostovati. 

Prijelaznici na razini sveucilisnog preddiplomskog studija, u dogovoru s ECTS koordinatorom GFV-a, 
dogovaraju priznavanje kolegija koje su polozili na drugim ustanovama i tu nismo uocili nejednako 
postupanje u odnosu na nase studente. Studente strucnih studija se u pravilu upucuje u upis 1. 
godine iz vee spomenutog razloga. 

Mreine stranice treba redovito aiurirati i objavljivati sve potrebne informacije 

Sve potrebne informacije vezane uz nastavni proces i podrsku studentima objavljuju se redovito, 
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ali samo na hrvatskom jeziku. 

Detaljnije objasnjenje vezano za ovu preporuku smo dali u ovom dokumentu, u odgovorima na 
primjedbe kod standarda 1.4. 

Fakultet treba raditi na poboljsanju uvjeta za upis i nastavak studija tako sto ce provesti analizu 
prolaznosti na ispitima i analizu postotka studenata koji ne zavrse studij. 

U ak. god. 2016./2017. izradena je analiza prolaznosti po kolegijima preddiplomskog studijskog 
programa za razdoblje od 2012./2013. do 2015./2016. ak. god. Analizom su detektirani kolegiji na 
kojima je prolaznost manja od 30 %, kolegiji na kojima je izmedu 30-40 % te kolegiji na kojima je 
konacna prosjecna ocjena kroz cijelo razdoblje analize niza od 2,5. Ta je analiza prezentirana na 
prosirenom kolegiju dekana, kao i na VI. sjednici Fakultetskog vijeca u ak. god. 2016./2017. na 
kojoj se povela rasprava vezana uz ovu temu. 

Na XI. Sjednici Fakultetskog vijeca u ak. god. 2016./2017. donesene su izmjene preduvjeta za upis i 
polaganje kolegija koji su znacajno utjecali na smanjenu prolaznost na preddiplomskom studiju i 
odustajanje od studija. S tom odlukom ukinuti su preduvjeti za upis za one kolegije kojima su 
preduvjeti za upis bili polozeni kolegiji iz prethodnog semestra. Takoder, i za ostale kolegije su 
revidirani preduvjeti za upis nakon provedene analize i diskusije po zavodima. 

Uvjete za upis treba prilagoditi, kako bi se rijesio problem visoke stope odustajanja od studija i 
slabe prolaznosti no ispitima. 

Uvjeti za upis na preddiplomski studijski program lnzenjerstvo okolisa su vrlo slicni kao i uvjeti za 
upis na druge tehnicke fakultete u Hrvatskoj. Niti jedan fakultet iz tehnickog podrucja sa Sveucilista 
u Zagrebu nema dodatni prijemni ispit kod upisa u prvu godinu preddiplomskog studija, a slicna je 
situacija i na drugim sveucilistima u Hrvatskoj. Uvodenjem dodatnog testiranja kod upisa prve 
godine preddiplomskog studija moglo bi se ocekivati smanjenje interesa za upis studijskog 
programa pogotovo jer je sustav Postani student informacijski sustav koji omogucuje prijavu 
studijskog programa na daljinu. Trenutno imamo na Fakultetu studente iz svih zupanija iz Hrvatske, 
a dodatnim testiranjem podrucje iz kojih bi vecina studenata dolazila na nas Fakultet bi se suzila na 
Varazdin i neposrednu okolicu. Kako bi povisili upisne kriterije podignuli smo postotak rijesenosti B 
razine mature na 45% sto odgovara A razini drzavne mature. 

MiSijenja smo da je potrebno dodatno poraditi na podizanju prepoznatljivosti studijskog programa 
cime bi privukli bolje maturante za upis na nas Fakultet. Povecanjem broja prijava podignula bi se i 
kvaliteta studenata sto bi rezultiralo smanjenjem stope odustajanja od studija i povecalo 
prolaznost na ispitima. 

Fakultet treba ujednaCiti uvjete za upis za vlastite studente i one studente koji prelaze s drugih 
visokih ucilista. 

Pravo prijelaza studenata na drugi srodni studij iste razine unutar SuZg iii s nekog drugog 
sveucilista na SuZg, odnosno na Geotehnicki fakultet, regulirano je odredbama Pravilnika o 
studiranju na sveucilisnom preddiplomskom i diplomskom studiju na Geotehnickom fakultetu koji 
je uskladen u svojim odredbama s Pravilnikom o studiranju SuZg. 

Uvjeti za upis su od ak.god. 2018./2019. maksimalno ujednaceni na preddiplomskoj i diplomskoj 
razini za sve studente iz podrucja tehnickih znanosti koji studiraju na sveucilisnim studijskim 
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nas cinjenica da Strucno povjerenstvo nije prepoznalo nase mjere i aktivnosti koje smo 
poduzeli kako bi se smanjila stopa odustajanja od studija te povecala stopa prolaznosti na 
kolegijima preddiplomskog studija i ocijenilo nas nezadovoljavajucom razinom kvalitete. 

Na Fakultetu se redovito provode analize i prikupljaju podaci o napredovanju studenata sto je 
Strucno povjerenstvo i utvrdilo, ali se ne slazemo s njihovim zakljuckom da se te podatke nije 
koristilo za poboljsavanje napredovanja studenata kroz studij. Naprotiv, temeljem tih analiza 
pokrenuti su pripremni kolegiji te su izmijenjeni preduvjeti za upise kolegija visih god ina. 

Fakultet treba poduzeti ozbi/jne mjere i zapoceti aktivnosti kako bi se povecala prolaznost i smanjio 
broj studenata koji odustaju od studija 

U ak. god. 2016./2017. izradena je analiza prolaznosti po kolegijima preddiplomskog studijskog 
programa za razdoblje od 2012./2013. do 2015./2016. ak. god. Analizom su detektirani kolegiji na 
kojima je prolaznost manja od 30 %, kolegiji na kojima je izmedu 30-40 % te kolegiji na kojirr:!a je 
konacna prosjecna ocjena kroz cijelo razdoblje analize niza od 2,5. lstaknuti su kolegiji Matematika 
II (prolaznost 38,04 %; prosjecna ocjena 2,384) i Fizika I (prolaznost 24,85 %; prosjecna ocjena 
2,479). Ta je analiza prezentirana na prosirenom kolegiju dekana, kao i na VI. sjednici Fakultetskog 
vijeca u ak. god. 2016./2017. na kojoj se povela rasprava vezana uz ovu temu. 

Na XI. Sjednici Fakultetskog vijeca u ak. god. 2016./2017. donesene su izmjene preduvjeta za upis i 
polaganje kolegija koji su znacajno utjecali na smanjenu prolaznost na preddiplomskom studiju i 
odustajanje od studija. S tom odlukom ukinuti su preduvjeti za upis za one kolegije kojima su 
preduvjeti za upis bili polozeni kolegiji iz prethodnog semestra. Takoder, i za ostale kolegije su 
revidirani preduvjeti za upis nakon provedene analize i diskusije po zavodima. 

Za sto bolje savladavanje kolegija Fizika I i Fizika II te Mehanika fluida uz nastavnika iz Fizike 
zaposlen je pocetkom ak. god. 2016./2017. asistent iz Fizike I, Fizike IIi Mehanike fluida. 

S navedenim mjerama uvedenim u zadnje dvije godine ocekujemo znatno smanjenje postotka 
studenata koji odustaju od studija na nasem Fakultetu. 

Treba provoditi pripremne kolegije za one kolegije na kojima je stopa prolaznosti niska 

Temeljem analize uvedeni su u ak. god. 2017./2018. dodatni uvodni kolegiji iz Matematike i Fizike 
sa srednjoskolskim gradivom za slabije studente kako bi lakse mogli savladati kolegije na 
preddiplomskoj razini. Od ak. god. 2018./2019. na uvodne kolegije iz Matematike i Fizike dodaje se 
uvodni kolegij iz Kemije. 

Aktivnost uvodenja pripremnih uvodnih kolegija je pokrenuta prije preporuke strucnog 
povjerenstva za reakreditaciju. 

3.3. Visoko uciliste osigurava poucavanje usmjereno na studenta {minimalna razina kvalitete) 

Geotehnicki fakultet potice razlicite nacine izvodenja nastave u skladu s predvidenim ishodima 
ucenja kroz koristenje brojnih nastavnih metoda za poticanje interaktivnog i istrazivackog ucenja 
kroz individualne i grupne projekte te terenski rad. lzvodenje nastave i nastavnih metoda na 
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Geotehnickom fakultetu kontinuirano se vrednuju preko studentskog vrednovanja nastave i 
nastavnika odnosno anketa te se shodno tome, mijenjaju i prilagodavaju potrebama studenata. 

Svi nastavnici su redovno obavijesteni o postojecim radionicama Centra za e-ucenje Srca 
usmjerene na razvoj i unaprjedenje nastavnickih kompetencija, te se potice pohadanje i 
sudjelovanje djelatnika na navedenim radionicama. S obzirom na dislociranost GFV-a u odnosu na 
vecinu sastavnica SuZg-a, djelatnicima se osiguravaju putni troskovi za sve dane boravka na 
radionicama u Zagrebu. 

Sveucilisni racunski centar (SRCE), koji je dio Sveucilista u Zagrebu kojem pripada i Geotehnicki 
fakultet, redovito organizira tecajeve namijenjene svima zainteresiranima za stjecanje osnovnih 
znanja o uporabi informacijsko-komunikacijskih tehnologija. Osnovni se tecajevi odrzavaju u 
ucionicama (prema rasporedu), ali i u online obliku (putem sustava za e-ucen je). Srce u ponudi ima 
i besplatne radionice, posebno namijenjene studentima i drugim clanovima akademske zajednice 
(nastavnike i djelatnike visokih ucilista i javnih znanstvenih instituta), a na njima se polaznici mogu 
upoznati s mogucnostima alata iz programskog paketa MS Office, te s multimedijskim alatima 
(GIMP, lnkscape i Audacity). 

Studenti trebaju biti aktivno ukljuceni u nastavu uz pomoc razliCitih nastavnih metoda koje poticu 
ucenje temeljeno na istraiivanju, rjesavanje problema, kreativno i kriticko misljenje. Potrebno je 
vise grupnih projekata (na preddiplomskoj razini) i vise terenskog i laborotorijskog rada. 

lzvedba i pohadanje nastave regulirana je lzvedbenim planom koji se donosi prije pocetka svake 
akademske godine. Na GFV se sukladno potrebama studenata, a u skladu s komentarima iz 
studentskih anketa redovito preispituje nacin izvodenja nastave, te se dio seminara i auditornih 
vjezbi zamjenjuje s terenskim vjezbama. U planu za akademsku godinu 2018./19. takav je slucaj bio 
s kolegijem 6. semestra preddiplomskog studija Emisije i imisije u okolis. 

Studenti preddiplomskog studija ukljuceni su u terensku nastavu, medutim zbog veceg broja 
studenata i visih potencijalnih troskova, terenska nastava na preddiplomskoj razini izvodi se u 
Varazdinu i okolici. 

Na GFV-u djeluju tri laboratorija: Geotehnicki laboratorij, laboratorij za geokemiju okolisa i 
laboratorij za inzenjerstvo okolisa te dva praktikuma: Kemijski praktikum i Geotehnicki praktikum 
u kojima se redovito u skladu s lzvedbenim planom izvode laboratorijske vjezbe. Svi laboratoriji 
djeluju kao nastavni i istrazivacki laboratoriji, a dodatno je Geotehnicki laboratorij akreditiran kod 
HAA za vise metoda ispitivanja tla kako bi bio konkurentan na trzistu. 

U travnju 2018. godine osnovan je laboratorij za inzenjerstvo okolisa. Sukladno dinamici nabave 
laboratorijske opreme, u narednoj akademskoj godini planirana je zamjena dijela auditornih vjezbi 
iii seminara s laboratorijskim vjezbama na pojedinim kolegijima u okviru izvedbenog plana. Primjer 
takvog slucaja je kolegij 3. semestra preddiplomskog studija Osnove zastite zraka. Buduci da je 
laboratorij djelomicno opremljen uredajima za mjerenje kvalitete zraka, dio satnice auditornih 
vjezbi prenamijenit ce se u laboratorijske vjezbe kako bi studenti stekli nova znanja u podrucju 
mjerenja plinova, cestica i ostalih oneciscivala u zraku. 

Strucno povjerenstvo je posjetilo predmetne laboratorije i bilo je upoznato s navedenim 
resursima. 
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Fakultet treba organizirati formalnu nastavno-pedagosku izobrazbu za nastavnike, posebice za 
mlade kadrove 

Prilikom izbora u znanstveno-nastavno zvanje docent svaki kandidat mora odrzati nastupno 
predavanje temeljem kojeg treba dokazati ne samo strucne vee i nastavnicke vjestine te se 
uspjesnom izvedbom nastupnog predavanja temeljem ocjene Povjerenstva za izbor potvrduju 
nastavnicke kompetencije. 

Sveuciliste u Zagrebu ciklicki provodi ankete ciji je cilj omoguciti studentima vrjednovanje rada 
nastavnika. Ankete predstavljaju vazan oblik dijagnostike dobrih i losih elemenata nastavnoga 
procesa iz perspektive studenata. Od akademske godine 2011./2012. na Sveucilistu u Zagrebu 
vrjednovanje nastave provodi se prema trogodisnjem Revidiranom ciklickom planu anketiranja. 
Odlukom Senata od 16. listopada 2015. svaka je sastavnica obvezna jedanput u tri godine provesti 
vrjednovanje nastave metodom papir-olovka. 

Geotehnicki fakultet je u ak. godini 2015./2016. bio na ciklickom rasporedu za anketiranje 
sistemom papir i olovka te su svi nositelji i suradnici morali biti anketirani u prosjeku iz minimalno 
dva predmeta. Prosjecna ocjena na razini cijelog Sveucilista u Zagrebu bila je za zimski semestar 
4,3 dok je za Geotehnicki fakultet ona iznosila 4,0. Prosjecna ocjena na razini cijelog SveuciliSta u 
Zagrebu bila je za ljetni semestar 4,4 dok je za Geotehnicki fakultet ona iznosila 4,0. 

Zbog toga nam nije jasno temeljem cega je Strucno povjerenstvo steklo dojam da je za postojece 
nastavno osoblje potrebno uvesti formalnu nastavno-pedagosku izobrazbu? 

Medutim, slazemo se da bi bilo potrebno uvesti formalnu nastavno-pedagosku izobrazbu, ali 
sustavno na razini cijelog Sveucilista u Zagrebu. Nairne, trosak formalne pedagosko-psiholoske 
naobrazbe iznosi 7400,00 kuna (izvor: https://www.foi.unizg.hr/ hr/ novosti/natjeca j-pedagosko
psiholosko-didakticko-metodicko-obrazovan je-2018). S obzirom na visoke troskove GFV trenutno 
nije u mogucnosti svakom zaposleniku osigurati ovaj oblik naobrazbe. 

U meduvremenu je, dok se takvi uvjeti ne ispune, Povjerenstvo za upravljanje kvalitetom 
Geotehnickog fakulteta u skladu s preporukama Odbor za upravljanje kvalitetom Sveucilista u 
Zagrebu, predlozilo sljedeCi plan djelovanja za lose ocijenjene nastavnike: 

- dekan treba obaviti individualni razgovor sa svim nastavnicima cija je prosjecna ocjena temeljem 
devet pitanja koja su bila vezana za razne elemente izvedbe nastave (pitanja B.1 do B.9) manja od 
3,00; 

- po obavljenim razgovorima dekan dostavlja izvjesce o provedenim aktivnostima (bez navodenja 
imena nastavnika) Povjerenstvu za upravljanje kvalitetom Geotehnickog fakulteta; 

- dodatna preporuka je da se studentsko anketiranje nastavnika provodi svake ak. godine do 
sljedeceg redovitog ciklickog anketiranja iz onih predmeta iz koji su nastavnici dobili lose ocjene. 

Treba istaknuti da u prethodne dvije akademske godine na Geotehnickom fakultetu nije bilo 
nastavnika ocijenjenih sa tako niskim ocjenama (manje od 3,0) da bi bilo potrebno pozivati te 
nastavnike i provoditi razgovore s njima. 
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Fakultet treba uzeti u obzir misljenja studenata i prilagoditi nastavu suradnji sa studentima 

Predstavnici Studentskog zbora sudjeluju u radu Odbora za nastavu, Povjerenstva za upravljanje 
kvalitetom, Knjiznicnom odboru i Fakultetskom vijecu te smatramo da se kroz spomenuta tijela 
misljenja studenata uvazavaju i koriste kod unaprjedenja nastavnog procesa. Osim toga, zapoceli 
smo sa odrzavanjem redovitih mjesecnih sastanaka Uprave Fakulteta s predstavnicima 
Studentskog zbora. 

U planu je postavljanje sanducica za anonimne primjedbe i sugestije koje ce biti ukljucene u 
unaprjedenje nastavnog procesa. 

3.4. Visoko uciliste osigurava odgovarajucu podrsku studentima (zadovoljavajuca razina kvalitete) 

Fakultet treba poticati, promovirati i savjetovati studente o mobilnosti 

Poticanje, promoviranje i savjetovanje studenata o mogucnosti mobilnosti provodi se kontinuirano 
vee desetak godina. Tijekom 2007. osnovan je Ured za medunarodnu suradnju Geotehnickog 
fakulteta ciji je jedan od osnovnih zadataka poticanje mobilnosti studenata, nastavnog i 
nenastavnog osoblja te koordinacija Erasmus sporazuma i organizacija potpisivanja novih 
sporazuma. 

Uz aktivnosti Ureda za medunarodnu suradnju kroz koji je omogucena razmjena s 8 fakulteta iz 
ltalije, Slovenije, Rumunjske, Spanjolske, Austrije i Makedonije studenti se s mogucnostima 
razmjene upoznaju svake godine kroz uvodno predavanje studentima prve godine preddiplomskog 
studija, Tribine na kojima studenti koji su ostvarili razmjenu govore o svojim iskustvima i poticu 
druge studente na razmjenu, kroz oglasavanje svih natjecaja za razmjenu na web stranicama 
Fakulteta i Ureda za medunarodnu suradnju Sveucilista u Zagrebu, kao i na informacijskom panelu 
u predvorju Fakulteta. 

Jedna od mjera za poticanje studenata na mobilnost je dodatno novcano poticanje razmjene koje 
je uvedeno odlukom dekana u srpnju 2012. godine i koja se kontinuirano provodi. 

Na sastanku s vanjskim dionicima, predstavnica HZZ preporutila je osnivanje Ureda za karijerno 
savjetovanje, buduCi da studenti nemaju dovoljno informacija o mogucnostima razvoja karijere 

Ured za karijerno savjetovanje osnovat cemo uz strucnu pomoc HZZ-a i Centra za informiranje i 
savjetovanje u karijeri (CISOK). 

3.5. Visoko uciliste osigurava podrsku studentima iz ranjivih i podzastupljenih skupina 
(zadovoljavajuca razina kvalitete) 

Potrebno je prilagoditi infrastrukturu zgrade studentima s invaliditetom, kako bi im se omogucilo 
da sudjeluju u svim aktivnostima 

Na Fakultetu smo itekako svjesni da nasa zgrada nije prilagodena studentima s invaliditetom jer je 
gradena 1974. godine kada su za visokoobrazovne institucije bili na snazi drugaciji propisi i 
standardi. U zadnjih desetak godina maksimalno pokusavamo prilagoditi zgradu studentima s 
invaliditetom u skladu s nasim mogucnostima. U tu svrhu ureden je ulaz u zgradu gdje je izradena 
rampa za invalide, a projekt je financiran iz vlastitih sredstava Fakulteta. U predvorju Fakulteta 
predvidena je ugradnja dizala koje bi omogucilo pristup studentima s invaliditetom ostalim 
prostorima Fakulteta. Planirano dizalo je projektirano kao panoramsko s ostakljenom kabinom, te 
je predvidena njegova ugradnja u postojeCi meduprostor izmedu stubisnih krakova dvokrakog 
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stubista. Za navedenu izgradnju dobivena je Gradevinska dozvola klasa: UP/1-361-03116-01 
/000036; Ur. Broj: 2186/01-08/6-16-0006 od 05.05.2016. godine s rokom vazenja 3 godine. Za 
izdavanje gradevinske dozvole uvjetovano je bilo i projektiranje sustava dojave pozara za one 
prostore na fakultetu koji to nemaju, pa je taka u sklopu projektno-tehnicke dokumentacije 
projektiran i sustav dojave pozara. lzradu projektno-tehnicke dokumentacije fakultet je sam 
financirao. 

Predvideni troskovi ugradnje dizala su procijenjeni na 706.500,00 kn + PDV sto je vrlo veliki iznos 
za Fakultet i cini gotovo cjelokupni godisnji iznos participacije skolarina koji dobivamo po upisanim 
studentima od MZO-a. 

lzgradnja dizala je predlozena u sklopu natjecaja za financiranje iii sufinanciranje odrzavanja i 
obnove gradevina javnih visokih ucilista u 2018. godini raspisanog od strane MZO-a, ali nazalost 
financiranje nam nije odobreno. I dalje cemo pokusavati prijaviti ovaj projekt u sklopu razlicitih 
natjecaja za financiranje i sufinanciranje svjesni vaznosti ove aktivnosti. 

3.6. Visoko uciliste omogucava studentima stjecanje medunarodnog iskustva (minimalna razina 
kvalitete) 

Uzimajuci u obzir cinjenicu da u proteklom ciklusu reakreditacije GFV nije imao potpisan niti jedan 
sporazum te da mobilnosti studenata uopce nije bilo ne slazemo se s konstatacijom da se nije 
povecala mobilnost. U proteklom razdoblju GFV je potpisao desetak Erasmus sporazuma te se 
uglavnom svake ak.god. studenti upucuju u inozemstvo te se ugoscuju strani studenti. Kolicina 
dolazne i odlazne mobilnosti je naravno skromna i GFV nastoji ovaj broj povecati no zasigurno je 
ucinjen znacajan pomak u odnosu na stanje iz prethodne reakreditacije. 

Fakultet treba dodatno poraditi na promicanju mobilnosti i poticanju studenata na mobi/nost 

Detaljno objasnjeno u ovom dokumentu, u ocitovanju vezanom za standard 3.4. 

U narednoj akademskoj godini ocekuje se veci angazman ECTS koordinatora i pomoc u Uredu za 
medunarodnu suradnju s ciljem revizije postojecih sporazuma, potpisivanja novih i administrativne 
i institucionalne podrske studentima prilikom prijave na natjecaje za mobilnost. Predstavnici 
Studentskog zbora ukljuceni su u promicanje mobilnosti kroz istrazivanje interesa studenata za 
pojedinim medunarodnim programima, stranim sveucilistima i znacajnim lokacijama. 

Potrebno je rijesiti problems priznavanjem ECTS-bodova stecenih u inozemstvu 

Fakultet priznaje sve ECTS bodove stecene u inozemstvu koji se mogu vezati uz studijski program 
Geotehnickog fakulteta. Niti jedan od studenata koji je sudjelovao u studentskoj mobilnosti nije 
zbog toga imao poteskoca u nastavljanju i zavrsavanju studija i nije trebao ponavljati godinu. 

Za troje studenata koji su zadnji bili na razmjeni od ukupno 64 ECTS-a stecenih na stranim 
sveucilistima priznato im je 51,5 ECTS sto iznosi vise od 80 % od ukupnog broja stecenih ECTS-a. 
Preostali kolegiji nisu mogli biti priznati jer nisu slicni niti jednom od kolegija na nasem studijskom 
programu, ali su s time bili upoznati prije upucivanja na studentsku razmjenu kroz 
LearningAgreement. Dodatno, nakon reakreditacijskog posjeta Strucnog povjerenstva zavrsena je 
razmjena u sklopu studentske praksa koja je obavljena u Portugalu sa stecenih 5 ECTS-a i ona je u 
potpunosti priznata u sklopu diplomskog studijskog programa lnzenjerstvo okoliSa te je studentica 
redovito zavrsila diplomski studij ove akademske godine. 
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Fakultet bi trebao pokrenuti redoviti program pozvanih predavanja iii kraCih kolegija, koje bi - na 
razliCitim razinama - odriavali gostujuci strani strutnjaci. Taj bi program trebao biti otvoren i 
vidljiv. 

U razdoblju od 2014. do 2018. godine odrzano je 17 tribina na kojima su pozvani predavaci izlagali 
strucna iii znanstvena predavanja. Tribine su namijenjene kako zaposlenicima Fakulteta taka i 
studentima i zainteresiranoj javnosti. 

Fakultetsko vijece je 2014. godine donijelo Odluku o sudjelovanju u nastavi drugih osoba temeljem 
svog znanstvenog iii strucnog rada te dostignuca kojima mogu doprinijeti kvaliteti obrazovnog 
procesa iii znanstvenog i strucnog rada (gostujuci nastavnici, znanstvenici i strucnjaci). Odluka 
regulira postupak povjeravanja drzanja nastave iz odredenog predmeta drugim osobama. 

U izradi je plan tribina u narednoj akademskoj i kalendarskoj godini kojima ce se intenzivirati broj 
javnih predavanja i popularno-znanstvenih tribina na GFV-u. S novom akademskom godinom 
imenovani su sluzbeni koordinatori za odrzavanje znanstvenih tribina, ali i koordinatori za 
internacionalizaciju. Podjela zaduzenja i ukljucivanje vise dionika u uspostavu i provedbu 
dinamicnijeg programa tribina osigurat ce vecu otvorenost i vidljivost istoga. 

Osim toga, svi djelatnici GFV-a doprinose azuriranju liste medunarodnih kontakata ovisno o 
prijavljenim i prihvacenim projektima, ukljucenjem u razlicite COST akcije i sl. Ostvaren je kontakt s 
medunarodno priznatim strucnjacima i inozemnim predavacima koji ce odrzati nekoliko javnih 
predavanja na temu postojecih trendova i perspektiva u podrucju inzenjerstva okolisa. 

3. 7. Visoko uciliste osigurava povoljne uvjete za studiranje inozemnih studenata (minimalna razina 
kvalitete) 

S ciljem poboljsanja medunarodne mobilnosti na Geotehnickom fakultetu ustrojen je Ured za 
medunarodnu suradnju, koji uz pomoc ECTS koordinatora usmjerava i pomaze studentima tijekom 
njihovog boravka na Geotehnickom fakultetu. Geotehnicki fakultet pruza podrsku inozemnim 
studentima prilikom prijave i studiranja na Geotehnickom fakultetu te su im dostupne informacije 
o mogucnostima upisa i studiranja na engleskom jeziku. Program preddiplomskog i diplomskog 
studija na Geotehnickom fakultetu izvodi se na hrvatskom jeziku no za potrebe inozemnih 
studenata, koji dolaze preko Erasmus programa, 16 kolegija se izvodi na engleskom jeziku, a 
omogucena je i izrada zavrsnih te diplomskih radova na engleskom jeziku. 

U prethodnoj akademskoj godini, strani studenti (Uzbekistan, Spanjolska) postigli su izvanredne 
rezultate na upisanim kolegijima, te su izrazili zadovoljstvo nastavnim programom i stecenim 
znanjima. 

Fakultet bi se trebao dodatno oglasavati kako bi postao poieljniji stranim studentima, za koje je 
potrebno osigurati sve potrebne informacije na stranom jeziku. 

Studijski programi GFV-a akreditirani su za izvodenje na hrvatskom jeziku i nisu akreditirani za 
izvodenje na stranom jeziku. Zbog toga su nasa nastojanja da ukljucimo strane studente iskljucivo 
povezana s Erasmus sporazumima, odnosno s ugovorom o medunarodnoj razmjeni kojima se 
odreduje broj odlaznih i dolaznih studenata. 
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Dobra bi bilo izbjeCi odvajanje stranih od domaCih studenata, kako se ne bi onemogucila njihova 
interakcija, suradnja i razmjena iskustava 

Na preddiplomskom studijskom programu domaci studenti mogu birati izmedu Engleskog jezika i 
Njemackog jezika ovisno o afinitetima i znanju jezika iz prethodnog skolovanja. 

Erasmus studenti imaju nastavu iskljucivo na engleskom jeziku pa bi spajanjem sa domacim 
studentima i odrzavanjem nastave na engleskom jeziku u neravnopravnom polozaju bili studenti 
koji uce i govore njemacki jezik. Na nekim kolegijima nastava se stoga odrzava zasebno, a na 
nekima dio nastave zajedno na nacin da su prezentacije prevedene na engleski jezik, a da se dio 
predavanja odvija na engleskom, a dio na hrvatskom jeziku. 

Osim objektivnih poteskoca vezano uz razumijevanje stranog jezika za dio domicilnih studenata, 
treba naglasiti da GFV nije akreditiran i nema dopusnicu za izvodenje studijskog programa na 
stranom (engleskom) jeziku. 

3.8. Visoko uciliste osigurava objektivno i dosljedno vrednovanje i ocjenjivanje studentskih 
postignuca (minimalna razina kvalitete) 

U sklopu vrjednovanja preddiplomskog studija Sveuciliste u Zagrebu provodi anketiranje za 
studente koji su zavrsili studij, a ciji je cilj vrjednovanje razlicitih vidika studija u cjelini. 
Povjerenstvo za upravljanje kvalitetom Geotehnickog fakulteta periodicno na Fakultetskom vijecu 
prezentira analizu vrjednovanja studija lnzenjerstvo okoliSa. Prije postupka reakreditacije bilo je 
obradeno razdoblje od ak. godine 2012./2013. do 2015./2016, temeljem povratnih rezultata 
provedenih anketa koje je Geotehnicki fakultet zaprimio od strane Ureda za upravljanje kvalitetom 
Sveucilista u Zagrebu. 

Pitanja i odgovora je mnogo i nemoguce ih je sve ovdje navoditi. Ovdje isticemo samo par 
odgovora: 

Pitanje 
2012.- 2013- 2014.- 2015.- 2016.-
2013. 2014. 2015. 2016. 2017. 

Jasno definirani kriteriji za vrednovanje znanja 4,53 3,78 3,71 4,21 4,13 

Ujednacenost kriterija na razlicitim kolegijima pri vrednovanju znanja 3,88 3,61 3,67 4,13 4,05 

Treba znati da je Strucno povjerenstvo sve analize i provedene ankete dobilo prilikom svojega 
posjeta nasem Fakultetu. 

Organizirati pedagosku izobrazbu, pogotovo za mlade nastavnike, npr. u ob/iku radionica u trajanju 
od dva do pet dana. 

Rezultati studentskih anketa ne upucuju u potrebu provodenja pedagoske izobrazbe nastavnika 
iako taj prijedlog smatramo korisnim. Na Sveucilistu postoje radionice za pedagosku izobrazbu 
nastavnika koju provodi Fakultet organizacije i informatike u okviru cjelozivotnog obrazovanja, ali 
su troskovi sudjelovanja na tim radionicama vrlo visoki. 

Odgovore na ovu preporuku dodatno smo obrazlozili u ovom dokumentu i kod ocitovanja vezanih 
za standard 3.3. 

Koristiti se alatima za provjeru plagiranja 

Na Sveucilistu u Zagrebu nije uvedeno obvezno koriStenje alata za otkrivanje plagijata kao na 
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nekim drugim sveuCilistima u Republici Hrvatskoj (Sveuciliste u Rijeci). Postojanje takvih alata za 
otkrivanje plagijata donose niz prednosti kao sto su mogucnost provjere velike kolicine radova iz 
repozitorija radova u kratkom vremenskom razdoblju te donosi i rastu svijesti medu studentima i 
pazljivijem citiranju pojedinih radova. 

U srpnju 2017. godine SRCE je izradilo analizu alata za otkrivanje plagiranja u znanosti i 
obrazovanju i ovi su rezultati prezentirani na Senatu Sveucilista u Zagrebu. Na Geotehnickom 
fakultetu imenovana je osoba koja je zaduzena za komunikaciju vezanu za nabavu programa 
detekcije plagijata. 

Smatramo ovaj prijedlog vrlo korisnim. 

Uspostaviti jasnu i otvorenu proceduru za studentske ialbe 

Procedura za studentske zalbe je propisana cl 72. Pravilnika o studiranju na sveucilisnom 
preddiplomskom i diplomskom studiju na Geotehnickom fakultetu. Navedenim clankom je 
uspostavljena jasna procedura prava na zalbu na nacin da student ima pravo na zalbu na ocjenu, 
osim u slucaju kad polaze cetvrti put pred komisijom, na nacin da u roku 24 sata nakon priopcenja 
ocjene pismeno ulozi zalbu te zatrazi da se ispit ponovi pred povjerenstvom. Zahtjev mora biti 
obrazlozen. Po primitku zahtjeva prodekan za nastavu u roku 24 sata imenuje nastavnicko 
povjerenstvo od tri clana ukljucujuci i predmetnog nastavnika, s tim da on ne moze biti predsjednik 
povjerenstva. · Cijeli postupak prava na zalbu uskladen je s postupkom prava na zalbu studenata 
navedenim u Pravilniku o studiranju Sveucilista u Zagrebu. 

Dodatno na jasnu proceduru planira se uvodenje sanducica za anonimne studentske primjedbe i 
pohvale. 

3.9. Visoko uCiliste jamci izdavanje dodataka diplomi i odgovarajutih informacija o kvalifikaciji 
(visoka razina kvalitete) 

NEMA PRIJEDLOGA POBOUSANJA 

3.10. Visoko uciliste vodi brigu o zaposljivosti studenata nakon studija (minimalna razina kvalitete) 

U standardu 2.1 Samoanalize GVF je jasno pokazao da u RH postoji potreba za ovim zanimanjem 
sto je potkrijepljeno raznim strateskim dokumentima RH, a u nastavku je dodatno objasnjeno. 

Republika Hrvatska (RH) je punopravna clanica Europske unije (EU), pri cemu treba znati da EU ima 
vrlo opseznu zakonsku regulativu vezanu za okolis - prema procjenama lnstituta za Europsku 
okolisnu politiku {Institute for European EnvironmentaiPolicy) ona broji preko 500 razlicitih 
Direktiva, Propisa i Odluka. Planska okolisna politika EU zapocela je 1973. godine kada je objavljen 
prvi plan djelovanja na podrucju zastite okolisa (EnvironmentaiActionProgramme - EAP). 
Trenutacno je na snazi 7. EAP koji se na podrucju EU provodi u razdoblju do 2020. godine. Glavni 
segmenti okoliSne politike EU jesu: horizontalna legislativa, kakvoca zraka, gospodarenje otpadom, 
kakvoca voda, zastita prirode, kontrola industrijskog zagadenja i procjena rizika, kemikalije i 
geneticki modificirani organizmi, buka, nuklearna sigurnost i zastita od zracenja. Neke od glavnih 
direktiva EU na podrucju okolisa su: 

• Procjena utjecaja na okolis (EIA Directive 1985/337 /EEC). 
• Direktiva o zastiti okolisa vezana za otpadni mulj (Directive 1986/278/EEC ). 
• Direktiva o komunalnim vodama Directive 199 
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• Nitratna direktiva (Directive 1991/676/EEC). 
• Direktiva o opasnom otpadu {HazardouswasteDirective 1991/689/EEC). 
• Direktiva o kakvoci vode za pice (Directive 98/83/EC). 
• Direktiva o odlagalistima otpada {ThelandfiiiDirective 1999/31/EC). 
• Okvirna direktiva o vodama {Water Framework Directive 2000/60/EC). 
• Strateska procjena utjecaja na okoliS (SEA Directive 2001/42/EC). 
• Direktiva o velikim termoelektranama (Directive 2001/80/EC). 
• Direktiva o ogranicenju opasnih tvari (RoHSDirective 2002/95/EC). 
• Direktiva o odgovornosti za okolis (Directive 2004/35/EC). 
• Direktiva o oneciscenju uzrokovanim ispustanjem opasnih tvari u vodu (Directive 2006/11/EC). 
• Direktiva o podzemnim vodama (GroundwaterDirective 2006/118/EC). 
• Direktiva o poplavama (Directive 2007 /60/EC). 
• Direktiva o kakvoci zraka (Directive 2008/50/EC). 
• Direktiva o otpadu (Waste Directive 2008/98/EC). 
• Direktiva o okolisnim standardima kvalitete vode (Directive 2008/105/EC). 
• Direktiva o elektricnom i elektronskom otpadu (WEEE Directive 2002/96/EC}. 

U nastavku su u kratko prikazane neke od vaznijih zakonskih regulativa i strategija RH iz podrucja 
okolisa i njegove zastite, a koje su proizasle upravo iz spomenutih direktiva EU. Za njihovu 
ucinkovitu provedbu dio strucnih kadrova moze osigurati i Geotehnicki fakultet kroz dobro 
postavljen sustav visokog obrazovanja. 

Zakonska regulativa RH- Zakon o zastiti okolisa, NN 80/2013 

U Zakonu se kao glavne sastavnice okolisa navode: zrak, vode, more, tlo, krajobraz, biljni i 
zivotinjski svijet te zemljina kamena kora, a pod pojmom Zastita okolisa podrazumijeva se skup 
odgovarajuCih aktivnosti i mjera kojima je cilj sprjecavanje opasnosti za okolis, sprjecavanje 
nastanka steta i/ili onecisCivanja okolisa, smanjivanje i/ili otklanjanje steta nanesenih okolisu te 
povrat okolisa u stanje prije nastanka stete. Navedeno, kao i druge aktivnosti u sklopu ovog 
propisa uzete su u obzir pri izradi prijedloga studijskog programa, te se upravo kroz ovakav 
program maze obrazovati znatan dio kadrova potrebnih za provedbu ovog krovnog zakona na 
podrucju zastite okolisa. 

Nacionalna strategija zastite okolisa (NN 46/2002) 

U Strategiji se kao prioritetne teme navode: 1. otpad, 2. vode, 3. kakvoca zraka, 4. Jadransko more, 
otoci i obalno podrucje, 5. tlo, 6. zastita prirode i bioraznolikosti, 7. okolis urbanih sredina. 
naglasava se kako je potrebno 11 ••• jacati opcu razinu znanja i tehnicke izobrazbe u podrucju zastite 
okolisa: 1. uvodeci predmete iz zastite okolisa u srednjoskolsko i visokoskolsko obrazovanje, 
stvarajuci time siroku bazu buducih eksperata u podrucju zastite okolisa, 2. promovirajuci i 
vrednujuci relevantna znanstvena istrazivanja, 3. poticanjem tehnoloskog razvoja ... ". Dakle, kao 
jedne od dionika u zastiti okolisa navodi se obrazovne i znanstvene institucije. 

Strategija odrzivog razvitka Republike Hrvatske (NN 30/2009) 

U Strategiji se pod okolisem i prirodnim dobrima podrazumijeva: more, sume, poljoprivredne 
povrsine, zrak, tlo i voda. U segmentu tla se kao veCi problemi isticu oneciscenja vezana uz: 
neuredena odlagalista komunalnog otpada, odlagalista opasnoga industrijskog otpada, pojacana 
industrijska aktivnost, lokaliteti vadenja mineralnih sirovina i podrucja na kojima se nalaze vojna 
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skladista, a u segmentu voda se posebice istice zastita od oneCiScenja podzemnih voda, tj. rezervi 
pitke vade. Naglasava se kako je potrebno , ... zastititi kapacitet Zemlje da oddi zivot u svoj svojoj 
raznolikosti, postivati ogranicenja koja postoje pri koriStenju prirodnih dobara i osiguravati visoku 
razinu zastite i poboljsanja kakvoce okolisa, sprjecavati i smanjivati oneciscavanje okolisa i 
promicati oddivu proizvodnju i potrosnju kako gospodarski rast ne bi nuzno znacio i degradaciju 
okolisa ... ". Da bi se to postiglo predlaze se razvoj sustava zastite zdravlja ljudi, ukljucujuci i sanaciju 
postojeCih opterecenja okolisa primjenom znanstvenih i strucnih spoznaja. 

Strategija upravljanja vodama (NN 91/2008) 

U Strategiji se istice kako je voda jedinstven i nezamjenjiv prirodni resurs, te da je potrebno 
uspostaviti kriterije i prioritete u upravljanju vodama, polazeCi od obveze cjelovite zastite okolisa i 
ostvarivanja opceg, gospodarskog i odrzivog razvoja, u skladu s razvojnom politikom drzave. Neki 
od naglasaka iz Strategije su: 

• sustavno provodenje istrazivanja i odredivanje raspolozivosti vodnih resursa za osiguranje 
dovoljnih kolicina vade potrebne kakvoce iz postojecih iii novih izvora; 

• izrada propisa, normativa i zakona u djelatnosti koristenja voda u gospodarstvu, u svrhu 
opceg povecanja sigurnog, ucinkovitog i odrzivog koriStenja voda; 

• identificiranje i izrada karti i registara zasticenih podrucja, sukladno zahtjevima europske 
pravne stecevine, kao i izrada i/ili sudjelovanje u izradbi planova upravljanja zasticenim 
podrucjima unutar planova upravljanja vodnim podrucjem; 

• unapredenje nadzora koriStenja prostora, posebno u dijelu vodnog dobra, zona sanitarne 
zastite, priljevnih zona strateskih rezervi vade za pice, te vodnih gradevina; 

• sudjelovanje u provedbi veCine nacionalnih strateskih projekata navedenih u Strategiji; 
• obrazovanje strucnih i znanstvenih kadrova za obavljanje zadaca integralnog upravljanja 

vodama. 

Strategija gospodarenja otpadom Republike Hrvatske (NN 130/2005) 

U Strategiji se istice kako je neodgovarajuce gospodarenje otpadom najveci pojedinacni problem 
zastite okolisa u RH. Zbog toga se predlaze niz strateskih ciljeva, a od kojih se ovdje isticu oni 
povezani s djelatnoscu Geotehnickog fakulteta: , ... edukacija upravnih struktura, strucnjaka i 
javnosti za rjesavanje problema gospodarenje otpadom, a za sto je potrebno osigurati 
prepoznavanje problema zbrinjavanja otpada, promicati partnerstvo svih cimbenika i koristiti sve 
raspolozive izvore, te utvrditi nov pristup u odgoju i obrazovanju o zbrinjavanju otpada". Kao mjere 
za ostvarivanje ovih ciljeva istice se podupiranje znanstvenih i strucnih istrazivanja, te strucnih 
udruga u aktivnostima unapredivanja sustava gospodarenja otpadom. 

Strategija energetskog razvoja Republike Hrvatske (NN 130/2009) 

Cilj Strategije je izgradnja sustava uravnotezenog razvoja odnosa izmedu sigurnosti opskrbe 
energijom, konkurentnosti i ocuvanja okolisa. Odreduje se odgovornost drzave u osiguravanju i 
iskoristavanju energijskih izvora, osiguranju konkurentnosti i zastiti okolisa. U svezi sa zastitom 
okolisa nalaze se provedba europskih propisa koji reguliraju pitanja cjelovitog sprjecavanja i 
nadzora oneciScenja, procjene utjecaja zahvata na okolis, kakvoce goriva, postupanja s otpadom i 
ocuvanja divljih ptica. 

Zakljucno. Sve navedeno ukazuje na dosljednu i kontinuiranu politiku EU i RH u pogledu zastite 

32 



okolisa, kao i na cinjenicu da ce zbog toga na trzistu rada u RH i u okolnoj regiji kontinuirano rasti 
potreba za skolovanim strucnjacima osposobljenima za brigu o okolisu, odnosno da ce rasti 
potreba za visoko educiranim kadrovima iz podrucja inzenjerstva okolisa u javnome i privatnom 
sektoru. U skladu s tim, Geotehnicki fakultet je spreman dati trazene kadrove jer su zastita pitkih 
voda, prociscavanje otpadnih voda, gospodarenje otpadom, kao i sanacija kliziSta, zagadenog tla i 
podzemlja djelatnosti vezane za inzenjerstvo okolisa koje prepoznaju EU i RH, a u kojima se 
Geotehnicki fakultet vee dugi niz godina profilira kao jedna od vaznijih nastavnih i znanstveno
istrazivackih ustanova u RH. 

Osim EU okruzenja, kadrovi skolovani na Geotehnickom fakultetu bit ce dovoljno educirani i 
spremni da se zaposle i drugdje u svijetu na poslovima vezanima za inzenjerstvo okoliSa. 

Potreban broj strucnjaka iz podrucja lnzenjerstva okolisa moze se priblizno procijeniti na osnovi 
podataka americkog Ministarstva rada (U.S. Department oflabor). Nairne, prema statistickim 
podacima (Occupational Outlook Handbook) broj zaposlenih inzenjera okoliSa (engl. 
environmentalengineers) u SAD u 2010. godini bio je 51.400, sto u odgovarajucem omjeru broja 
stanovnika navodi na zakljucak da je u Republici Hrvatskoj potrebno otprilike tisucu strucnjaka iz 
podrucja inzenjerstva okolisa. Zanimljivo je i da isti izvor procjenjuje porast broja radnih mjesta za 
inzenjere okolisa u razdoblju od 2010. do 2020. godine za nadprosjecnih ("fasterthanaverage") 
22%. Takoder je zanimljiva usporedba prosjecnih zarada medu inzenjerskim strukama - inzenjeri 
okoliSa su u 2010. godini zaradivali u prosjeku 78.740 dolara godisnje, sto je cak nesto malo vise od 
inzenjera graditeljstva (77.560 dolara) i neznatno vise od inzenjera strojarstva (78.160 dolara 
godisnje) - svi podaci dostupni su na mreznim stranicama vlade Sjedinjenih Drzava Amerike: 
http://www.bls.gov/ ooh/ architecture-and-engineering/home.htm 

Smanjiti upisne kvote za najmanje 30 % i za preddiplomski i za diplomski studij 

S obzirom da Strucno povjerenstvo nije bile precizno u predlaganju ove mjere, za pretpostaviti je 
kako je prijedlog za smanjenje upisnih kvota za preddiplomski i diplomski studij potaknut nizom 
prolaznosti studenata i vecim odustajanjem od studija na preddiplomskoj razini. 

Medutim, to ne mora nuzno ukazivati na slabu zainteresiranost za nasim studijem (sto bi bio 
opravdani razlog za smanjenje upisnih kvota), nego vjerojatnije cinjenicom da je iz generacije u 
generaciju znanje srednjoskolaca koji se apliciraju za studiranje na sveucilisnim studijima sve nize. 

Zbog toga smo zapoceli s provodenjem uvodnih dodatnih kolegija sa srednjoskolskom razinom 
znanja iz matematike, fizike i kemije, promjenom preduvjeta upisa kolegija na preddiplomskom 
studiju, zaposlenjem asistenta iz fizike i drugih mjera poboljsanja kvalitete nastave i podizanja 
razine znanja studenata na preddiplomskom studiju ocekuje se smanjenje postotka odustajanja od 
studija, odnosno povecanje postotka prolaznosti na preddiplomskom programu. 

Otvoriti centar za planiranje karijere na GFV-u i njegovati prijenos informacija o mogutnostima 
zaposljavanja putem mreinih stranica, e-maila i postera. 

Ured za karijerno savjetovanje osnovat cemo uz strucnu pomoc HZZ-a i Centra za informiranje i 
savjetovanje u karijeri (CISOK). 

lzraditi bazu podataka o zaposljavanju bivsih studenata. 

Baza podataka o zaposljavanju bivsih studenata je formirana i u nju su uneseni svi dostupni podaci 
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o bivsim studentima. Baza je izradena u suradnji sa bivsim studentima i AMAC-GFV udrugom. 

Prosiriti surodnju s alumnijima i privatnim sektorom, npr. uvodenjem sajma pos/ova. 

U sklopu Dana otvorenih vrata organizirano je predstavljanje poslodavaca. Ove godine predstavilo 
se 14 potencijalnih poslodavaca. Tendencija je da ova aktivnost preraste u Sajam poslova GFV-a. 

TEMA 4. - NASTAVNICKIIINSTITUCIJSKI KAPACITETI 

4.1. Visoko uciliste osigurava odgovarajuce nastavnicke kapacitete (zadovoljavajuca razina 
kvalitete) 

Analiza: 11 ••• Cini se da nositelji dva kolegija nemaju kvalifikacije u skladu s nacionalnim propisima" 

S obzirom da se radi o kolegijima koji ne zahtijevaju znanstveni pristup sukladno ZZDVO nositelji 
dva navedena kolegija su nastavnici izabrani u nastavna zvanja. 

Uvesti obveznu formalnu pedagosku izobrozbu za sve mlade nastavnike, ukljucujuCi i docente. 

Rezultati studentskih anketa ne upucuju u potrebu provodenja pedagoske izobrazbe nastavnika 
iako taj prijedlog smatramo korisnim. Na Sveucilistu postoje radionice za pedagosku izobrazbu 
nastavnika koju provodi Fakultet organizacije i informatike u okviru cjelozivotnog obrazovanja, ali 
su troskovi sudjelovanja na tim radionicama vrlo visoki. 

Odgovore na ovu preporuku dodatno smo obrazlozili u ovom dokumentu i kod ocitovanja vezanih 
za standard 3.3 i standard 3.8. 

Smanjiti nastavno opterecenje doktoronda i osigurati im akademsku podrsku (mentore na 
Fakultetu). 

Na Geotehnickom fakultetu je trenutno (rujan 2018.} zaposleno 11 asistenata, od toga cetiri na 
zamjeni, a jedan je asistent obranio doktorsku disertaciju. Svim preostalim asistentima pruzena je 
podrska u izradi doktorskih disertacija i ponudeno komentorstvo na Geotehnickom fakultetu. U 
nastavu i znanstveni rad su ukljuceni svi asistenti na nacin da je radno opterecenje svakog 
pojedinog asistenta u skladu s pozitivnim propisima Republike Hrvatske. 

4.2. Postoji objektivan i transparentan postupak zaposljavanja nastavnika na temelju izvrsnosti 
(minimalna razina kvalitete) 

Razviti transparentan akcijski plan za nova zapos/javanja i napredovanja uzimajuCi u obzir 
ocekivana umirovljenja. 

Tijekom ak. god. 2017./2018. izraden je Plan napredovanja i zaposljavanja na Geotehnickom 
fakultetu koriStenjem zbirnih koeficijenata Fakulteta te je dostavljen na SveuciliSte i u nadlezno 
ministarstvo. Po tome se planu provode svi natjecaji za nova zaposljavanja i natjecaji za 
napredovanja. 

Dodatna objasnjenja vezana za postupka zaposljavanja dali smo osim u dokumentu Samoanalize i 
u ovom dokumentu, kod ocitovanja vezanih za preporuke istaknute kod standarda 1.1. 

Razviti i provesti strategiju o zaposljavanju inozemnih strucnjaka i povratnika 

Svi natjecaji za znanstveno-nastavna radna mjesta oglasavaju se u dnevnim novinama, u Narodnim 
novinama (sluzbeni glasnik), na nasim web stranicama, ali i na portalu EURAXESS gdje su na 
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engleskom jeziku svi natjecaji otvoreni mjesec dana. Na ovaj su nacin dostupni svi nasi natjecaji za 
radna mjesta inozemnim strucnjacima, kao i povratnicima. 

U analizi Strucnog povjerenstva je istaknuto da je dio problema povezan s trazenim prethodnim 
iskustvom u nastavi te da strani strucnjaci kod toga imaju poteskoca u ispunjavanju nacionalnih 
uvjeta. Kriteriji za izbore u znanstveno-nastavna zvanja su propisani nacionalnom legislativom 
(kriteriji izbora u znanstvena zvanja, kriteriji Rektorskog zbora za izbore u znanstveno-nastavna 
zvanja) i Geotehnicki fakultet je striktno provodi i ne maze ih mijenjati niti prilagodavati na nacin 
da ukida neke od osnovnih uvjeta kod izbora u znanstveno-nastavna zvanja. 

4.3. Napredovanje i reizbor nastavnika temelji se na objektivnim i transparentnim postupcima 
(minimalna razina kvalitete) 

lzraditi i objaviti strategiju napredovanja i reizbora opcenito, a posebno za napredovanje mladih, 
talentiranih znanstvenika i nastavnika. 

Tijekom ak. god. 2017./2018. izraden je Plan napredovanja i zaposljavanja na Geotehnickom 
fakultetu koriStenja zbirnih koeficijenata Fakulteta te je dostavljen na Sveuciliste i u nadlezno 
ministarstvo. Po tome se planu provode svi natjecaji za nova zaposljavanja i natjecaji za 
napredovanja. 

Dodatna objasnjenja vezana za postupka zaposljavanja dali smo osim u dokumentu Samoanalize i 
u ovom dokumentu, kod ocitovanja vezanih za preporuke istaknute kod standarda 1.1 i standarda 
4.2. 

Razviti mehanizme iii za aktiviranje neproduktivnih zaposlenika, iii za promicanje izvrsnosti 
prenosenjem odredenih profesionalnih beneficija s neproduktivnog na visokoproduktivno osoblje. 
Konkretno, slobodne studijske godine mogu biti mogucnost za poticanje mladih, aktivnih 
istraiivaca, dok se njihova nastava moie preraspodijeliti kolegama koji imaju losu produktivnost. 

Nastavnici GFV-a djeluju u nekoliko znanstvenih podrucja, polja i grana te je na Fakultetu zaposlen 

relativno malen broj nastavnika u znanstveno-nastavnim zvanjima sto otezava preraspodjelu 
nastavnih obaveza u slucaju koristenja slobodne studijske godine. 

Motivacija za poboljsanje produktivnosti provodi se sustavom nagradivanja produktivnih 
istrazivaca kako bi se potaknulo manje produktivne istrazivace na pojacanu znanstveno

istrazivacku aktivnost. 

U izradi je novi sustav nagradivanja zaposlenika vezano uz znanstveno-istrazivacku aktivnost koji ce 
se osim na objavljivanje radova u visokorangiranim casopisima odnositi i na broj prijavljenih i 
ugovorenih znanstvenih projekata. 

4.4. Visoko uciliste pruza podrsku nastavnicima u njihovu profesionalnom razvoju (minimalna 
razina kvalitete) 

Fakultet u odnosu na ukupan broj koeficijenata nema mogucnosti svim nastavnicima osigurati 
podrsku u nastavi, odnosno asistenta no Fakultet potice nastavnike na prijavu znanstveno
istrazivackih projekata kroz koje je omoguceno zaposljavanje mladih istrazivaca i asistenata. 

Odlaske na medunarodne konferencije i kongrese se sufinancira iii potpuno financira iz vlastitih 
sredstava Fakulteta. Dio mobilnosti sufinancira se iii financira iz sredstava Sveucilisnih potpora 
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istrazivanjima iii iz znanstvena-istrazivackih prajekata na kajima pajedini istrazivaci sudjeluju kaa 
suradnici iii vaditelji. 

Svi doktorandi, poslijedaktorandi i mlodi nostavnici trebali bi proCi formalne specijalizirane 
pedagoske tecajeve; traiiti potvrde 0 pedagoskom usavrsavanju od svih novozaposlenih 
nastavnika; pruliti nastavnom osoblju mogucnosti za usavrsavanje kompetencija u metodama 
poucavanja 

Odgavare na avu preparuku dadatna smo abrazlazili u avam dakumentu kad ocitovanja vezanih 
za standard 3.3, standard 3.8 i standard 4.1. 

Razviti strategiju za motivaciju i promicanje izvrsnosti u nastavi i provesti je u praksi 

Za mativaciju i pramicanje izvrsnasti u nastavi predvidama dvije odvajene aktivnosti. Jedna je 
nagrada za najbalji e-kalegij, adnasna najbalju stranicu kalegija e-ucenja kaju planirama uvesti ave 
gadine i nagradu dodijeliti na Danu Fakulteta. Druga aktivnost vezana je uz Studentski zbar 
Geatehnickag fakulteta kaji bi medu studentima pravea anketu za najbaljeg nastavnika i najbaljeg 
asistenta. Najboljem asistenti i nastavniku predsjednik Studentskag zbara bi nagradu dadijelia na 
Danu Fakulteta. 

Povecati medunarodnu mobilnost nastavnog i znanstvenog osoblja, posebno za dugorocne boravke 

Planirana je pavecanje aktivnasti Ureda za medunaradnu suradnju kajim ce se izmedu astalog uz 
patrebnu reviziju Erasmus sparazuma, asigurati dastupnost baze/partfelja inazemnih kantakata, 
ukljucenje u mabilnast putem bilateralnih prajekata i COST akcija. 

Ukljuliti ugledne medunarodne strucnjake u nastavu kroz niz redovitih pozvanih predavanja i 
kratkih kolegija na preddiplomskoj, diplomskoj, poslijedip/omskoj i strucnoj razini 

Opisano u adgavorima na preparuke vezane uz standard 3.6. 

Ukljuciti medunarodne strucnjake visokog profila u mentoriranje doktorskih projekata 

Sukladna specificnim smjeravima istrazivanja na GFV-u, moduli daktarskag studija lnzenjerstva 
akalisa asmisljeni su kaka bi na adgavarajuci nacin pakrili siroka interdisciplinarna padrucje 
inzenjerstva okalisa. U tijeku je izrada internih abrazaca za prijavu na daktorski studij s abaveznim 
prijedlagam patencijalnag mentara. Odbar za paslijediplamski studij pregledat ce svaku prijavu i 
pa potrebi predloziti drugag mentara svakam kandidatu. 

Osigurati da u povjerenstva za obranu doktorskog rada budu ukljuceni i ugledni medunarodni 
strucnjaci 

Nisma imali vlastiti daktarski studij vee nasi asistenti upisuju daktarske studije na drugim 
fakultetima Sveucilista u Zagrebu i na drugim sveucilistima. U velikam broju slucajeva nije maguce 
utjecati na sastav pavjerenstava za abrane daktarskag rada jer se adluke danase na drugim 
fakultetskim vijeCima na kajima nisma prisutni. 

Na vlastitom daktarskam studiju kaji pakrecema ave jeseni trudit cema se karistiti avu preparuku. 

Povecati znanstvenu vidljivost GFV-a veCim brojem radova u visokorangiranim medunarodnim 
casopisima indeksiranim u 151-ju 

Tijekam 2018. zapacela je provedba nekoliko znanstvenih projekata, od kojih treba istaknuti 
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Uspostavni istrazivacki projekt financiran od strane HRZZ (UIP-2017-05-5157), te partnerstvo na 
lstrazivackom projektu financiranom od strane HRZZ-a grupe istrazivaca s lnstituta Ruder Boskovic. 
Ocekuje se znacajno povecanje broja objavljenih radova u WaS Core Collection u narednih 5 
godina. U 2018. godini provedena su razlicita znanstvena istrazivanja u suradnji s drugim 
fakultetima i institutima i znanstveni radovi su u pripremi za slanje u renomirane casopise 
indeksirane u WaS CC (Q1 i Q2). 

Obzirom na povecanu dinamiku prijave projektnih prijedloga i apsolutni angazman veCine 
djelatnika oko ostvarenja zadanih ciljeva, ocekuje se brzi porast kako znanstvene produktivnosti, 
taka i povecanje broja znanstvenih radova u narednom razdoblju. 

lmajuci na umu izrazito kompetitivan karakter natjecaja koji odgovaraju opsegu i podrucju 
istrazivanja usmjerenih na inzenjerstvo okolisa i srodnih istrazivanja u STEM podrucju, nastojanja 
znanstveno-nastavnog osoblja na GFV-u usmjerena su na kolaborativna istrazivanja u okviru 
postojeCih projekata i objavljivanje cjelovitih znanstvenih radova indeksiranim u ISI-ju kako i se 
osigurala odgovarajuca konkurentnost na buducim pozivima na dostavu projektnih prijedloga. 

Osigurati odgovarajutu potporu asistenata na svim kolegijima 

Ova je preporuka koju bi u svakom slucaju bilo potrebno provesti i time bi se sigurno povecala 
kvaliteta nastavnog procesa. Ogranicenje provedbe ave preporuke je ukupni zbirni koeficijent 
Fakulteta koji ne omogucuje razvoj vee je ogranicavajuci faktor. 

Bez obzira na ta ogranicenja prilikom odlaska u mirovinu strucnih suradnika potrebno je postupno 
mijenjati njihova upraznjena radna mjesta novim asistentskim radnim mjestima no taj je proces 
vrlo spar i tek za desetak godina moze biti potpuno implementiran. 

Uspostaviti redovite seminare, najmanje jedanput mjesecno, uz sudjelovanje svih znanstvenika i 
studenata diplomskih studija 

Kako je receno u odgovorima na preporuke vezane uz standard 3.6., u narednom razdoblju 
intenzivirat ce se odrzavanje tribina i popularno-znanstvenih predavanja na GFV-u. lzbor strucnjaka 
usmjerit ce tematiku planiranih tribina/seminara u razlicitim smjerovima inzenjerstva okolisa i 
srodnih podrucja kako bi se ostvarila najveca moguca interdisciplinarnost. 

4.5. Prostor, oprema i cjelokupna infrastruktura (laboratoriji, informaticka sluzba, radilista i sl.) 
odgovarajuCi su za provedbu studijskih programa i osiguravaju postizanje predvidenih ishoda 
ucenja te realizaciju znanstvene i strucne djelatnosti (zadovoljavajuca razina kvalitete) 

Potrebno je osigurati sredstva za redovitu nabavu racunalne i laboratorijske opreme 

Nabava racunalne i laboratorijske opreme zahtijeva velika financijska sredstva koja Fakultet izdvaja 
sukladno svojim mogucnostima. Prioritet je nabava racunalne opreme za nastavu u informatickim 
ucionicama gdje se trudimo svakih nekoliko godina mijenjati racunala, kao i racunalne programe. U 
nastavi se koristi GIS program ArcGIS (ESRI, USA), AutoCAD sa brojnim dodatnim modulima, 
programi za proracune stabilnosti pokosa itd. U sljedecoj godini planiramo nabavu programa za 
matematicko modeliranje tecenja u vodonosnicima FEFLOW te njegovu implementaciju u 
informaticke ucionice. Fakultet je takoder omogucio svim djelatnicima i studentima koristenje niza 
programskih paketa tvrtke Microsoft putem sustava DreamsPark. DreamSpark je Microsoft 
program tehnicke podrske edukaciji na nacin da daje na slobodno koristenje Microsoft software u 
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svrhu edukacije i istrazivanja. 

Laboratorijsku opremu smo u zadnjem reakreditacijskom ciklusu nabavljali uglavnom iz vlastitih 
sredstava zaradenih na trzistu. U zadnjih nekoliko godina sa Fakulteta je otislo desetak prijava na 
EU projekte i HRZZ projekte od kojih je za neke odobreno financiranje (HRZZ; projekt Virtulab) te 
su vee sad osigurana sredstva za nabavu opreme u iznosu oko 1.000.000 kn. 

GFV moie poticati alumnije, javni sektor i iupanijsku upravu da doprinesu ciljanoj obnovi 
infrastrukture 

Smatramo korisnom preporuku Strucnog povjerenstva za reakreditaciju te je ta aktivnost u tijeku. 

4.6. Knjiznica i njezina opremljenost te pristup dodatnim sadrzajima osiguravaju dostupnost 
literature i knjiznicnih usluga za potrebe kvalitetnog studiranja i kvalitetne znanstveno-nastavne 
djelatnosti (nezadovoljavajuca razina kvalitete) 

Prostor knjiznice i koristenje istog detaljno je opisano u dokumentu Samoanalize. Prostor je 
podijeljen na citaonicu i knjizni prostor, a ukupna povrsina iznosi 117,60 m2

• Obje prostorije imaju 
ugradene klime radi dodatnog prozracivanja i odrzavanja kontrolirane razine temperature i 
vlaznosti. Prostor citaonice se koristi kao citaonica za tihi rad, racunalna radionica i citaonica 
casopisa. U dijelu knjiznog prostora nalazi se ured voditeljice knjiznice i sva grada knjiznice: 
osnovna i dopunska literatura, zbirke diplomskih i zavrsnih radova, referentna zbirka i zbirka 
casopisa. U prostoru fakultetske knjiznice, studentima je na raspolaganju 12 racunala. Sva 
racunala dostupna su iskliucivo za potrebe istrazivanla literature, i ne koriste se kao IT oprema 
za odrzavanje nastave. Dodatna prijenosna racunala dostupna su po potrebi na zahtjev nastavnika 
za odrzavanje nastave. 

Fond knjiznice se povecava sustavno, a nabava uglavnom prati potrebe nastavnog plana. Nabavlja 
se domaca i strana literatura, uglavnom udzbenici, zbirke, rjecnici i prirucnici, pri cemu financijska 
sredstva dostatno pokrivaju tek potrebe nabave osnovne literature. Dopunska literatura se nastoji 
osigurati medu-knjiznicnom posudbom. 

Znatan dio strucne i specijalisticke literature fakultet nabavlja iz vlastitih sredstava prema 
potrebama pojedinih zavoda, odnosno nastavnika. Dostupnost literature za potrebe nastave je u 
kontinuiranom porastu. U razdoblju od 2012. do 2017. godine u knjiznicu je ulozeno ukupno 
128.104,00 kuna sto se odnosi iskljucivo na troskove nabave knjiga. U tekucem planu javne 
nabave za 2018. godinu stavka za knjige iznosi 20.000,00 kn. 

U iduce dvije godine aktivno ce se pristupiti stvaranju elektronske kolekcije udzbenika iz podrucja, 
izdavanju vlastite edicije sveucilisnih skripti, i sveucilisnih udzbenika prema izboru Knjiznicnog 
odbora. Nairne, na sustavu za e-ucenje (Merlin) postavljene su interne skripte nastavnika GFV-a 
koje su u velikoj mjeri spremne za odgovarajucu recenziju i izdavanje u obliku skripte odnosno 
udzbenika. Nastojat cemo osigurati financijska sredstva za tiskanje odabranih sadrzaja. 

Razviti strateski plan za novu, sustavnu i redovitu nabavu knjiga za knjiinicu 

Prijedlog je u skladu s radnim planom i ciljevima Knjiznicnog odbora. 

Znacajno povecoti raznolikost nos/ova strucne literature u knjiinici, posebice stare i nove ,klosicne" 
knjige i udibenike vodeCih medunarodnih strucnjaka u srodnim disciplinama. Ovo bi trebalo uciniti 
no nacin da se kroz sustav identificiraju, popisu i nabave najvainiji naslovi (oko 50-100 naslova), po 

38 



mogucnosti uz tjesnju suradnju s alumnijima i privatnim sektorom 

Prijedlog je u skladu s radnim planom i ciljevima Knjiznicnog odbora. Dio najvaznijih naslova bit ce 
ukljucen u elektronicku zbirku medunarodne literature, koja je vee u izradi. 

Znacajno povecati kolitinu strucne literature na engleskom jeziku, kako knjiga tako i udibenika 

Prijedlog je u skladu s radnim planom i ciljevima Knjiznicnog odbora. 

Osigurati pretplate na vodece meaunarodne strucne casopise indeksirane u 151-ju 

Putem mreznih stranica fakulteta, u odjeljku knjiznica dostupni su svi linkovi na bibliografske baze 
podataka i baze podataka s cjelovitim tekstovima, mrezni katalog knjiznice te Repozitorij zavrsnih i 
diplomskih radova koji se promptno i kontinuirano vodi. Dostupnost relevantnim bazama uvelike 
ovisi o pretplati od strane MZO. 

Unatoc tome, GFV nastoji osigurati pretplatu na odredene casopise i baze prema izboru pojedinih 
nastavnika sukladno financijskim mogucnostima.U 2017. godini je osigurano godisnje clanstvo 
jednog nastavnika u The American Chemical Society i pretplata na casopise u sekciji 
Analyticaldivision, medu kojima je zaposlenicima dostupan i casopis Chemical andEngineering 
News. 

Poticati razvoj elektronicke zbirke temeljne meaunarodne strucne literature 

U tijeku je uspostava elektronicke zbirke medunarodne literature na racunalima u knjiznici. Vecina 
nastavnika neovisno o knjiznici objavljuje dostupne besplatne e-knjige na sustavu za e-ucenje 
(Merlin). Uvidom u dostupnu relevantnu literaturu institucionalizirat ce se pristup odabranim e-
knjigama i ostalim elektronickim izdanjima medunarodne strucne literature. Sukladno dostupnim 
financijskim sredstvima osigurat ce se nabava dodatnih elektronickih izdanja novijih naslova 
potrebnih za provedbu relevantnih znanstvenih istrazivanja i kontinuirano poboljsavanje nastavnih 
sadrzaja, posebno na poslijediplomskoj razini. 

4.7. Visoko uCiliste racionalno upravlja financijskim resursima (minimalna razina kvalitete) 

Kod prethodne reakreditacije nam je dana ocjena da uspjesno dokazujemo svoju financijsku 
sposobnost i osiguravamo potrebna sredstva svim dionicima za uspjeh i vlastiti kontinuitet. lsta 
nas je ponukala da tako nastavimo i nadalje raditi. 

Na prihodovnoj strani: 

1. Povecati i prosiriti nacionalnu i meaunarodnu profesionalnu mreiu kako bi se poveca/o koristenje 
mogucnosti financiranja akademskih i poslovnih aktivnosti. 

2. Razviti strategiju prijavljivanja za istraiivacke potpore na nacionalnoj i meaunarodnoj razini, 
ukljucujuCi i velike programe EU-a. 

3. Razviti strategiju i mehanizme za uspjesnije povlacenje sredstava iz nacionalnog i 
meaunarodnog znanstvenog sektora kroz podrsku prijavljivanju projekata i podizanje znanstvene 
produktivnosti i kvalitete i na meaunarodnu razinu. 

4. Razviti odgovarajucu strategiju i povecati privlacenje sredstava iz privatnog i javnog sektora kroz 
povecanje javne vidljivosti GFV-a, uz ukljuCivanje aluminija. 

S obzirom da se nacin naseg financiranja od strane Sveucilista, odnosno Ministarstva, u proteklih 
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pet godina uvelike promijenio, to je dovelo do smanjenih priljeva iz tih izvora. Kao i sto Strucno 
povjerenstvo navodi da su to prihodi za place, materijalne troskove i materijalna prava 
zaposlenika, isto je dovelo do neujednacenosti prihoda i rashoda. Na pocetku promatranog 
razdoblja prihodi za materijalne troskove su bili 1.644.065,00 kn (2012.), odnosno 1.066.747,00 kn 
(2016.) Tu posebno treba napomenuti prihode potrebne za isplatu naknada vanjskim suradnicima 
u nastavi. Fakultet je za tu namjenu iz vlastitih sredstava osigurao 551.860,28 kn, iz programskih 
ugovora 301.032,63 kn, dokje iz proracuna osigurano 149.321,75 kn. 

Ujedno treba napomenuti da su nam iz godine u godinu sve manji prihodi iz suradnje s 
gospodarstvom i to ulaskom u sustav poreza na dodanu vrijednost, pojavom malih privatnih tvrtki 
koje ruse cijenu usluge bez obzira na kvalitetu i kompetencije, a jednako tako i losa situacija u 
nasem gospodarstvu. 

Bez obzira na smanjene prihode iz svih izvora svake smo godine kroz Financijski plan, a iza toga i 
kroz Plan javne nabave planirali kapitalnu nabavu temeljeno na potrebama nasih istrazivaca. 
Nakon prihvacanja Plana od strane Fakultetskog vijeca, nabave su se obavljale adekvatnim 
postupcima. 

Na rashodovnoj strani: 

1. Povetati meaunarodnu mobilnost. 

2. Dodijeliti sredstva za privlacenje uglednih gostujutih predavaca. 

3. Razviti strategiju financijskog nagraaivanja i napredovanjo za znanstvenu i nastavnu izvrsnost, 
na svim razinama, pocevsi od studenata. 

4. Povecati sredstva za nobavu opreme i racunala, i razviti strategiju za obnavljanje opreme. 

5. Odgovarajuce regulirati i dodje/jivati sredstva za povremenu i redovnu nabavu knjiinicnih 
res ursa. 

Kod rashodovne strane potrebno je napomenuti da sve obveze podmirujemo u zakonskom roku. 

Kroz centralnu javnu nabavu postignute su ustede kod pet kategorija nabave i to: elektricna 
energija, plin, gorivo, mobilna telefonija i postarina. 

Strategija financijskog nagradivanja postoji, skromna su sredstva, ali trenutna situacija nije 
pogodna za prosirenje iii vece pojedinacne iznose. 

Obzirom na relativno malu mogucnost zaposljavanja izvrsnih studenata nakon zavrsetka studija 
tesko je zadrzati iste na fakultetu. U proteklih 5 godina studenti koji su prepoznati kao izvrsni 
zaposljavali su se na GFV iz vlastitih sredstava za potrebe provedbe istrazivanja i pripreme 
projekata, u skladu s financijskim mogucnostima fakulteta. 

Vezano uz primjedbu za nedovoljnu nabavu racunala i racunalne opreme u promatranom 
razdoblju za nabavu racunala i opreme utroseno je 889.251,42 kn, te za nabavu servera i 
projektora dodatnih 141.506,20 kn. 

Fakultet raspolaze s 143 racunala od cega je u informatickim ucionicama i e-citaonici 55 racunala, u 
laboratorijima i sluzbama Fakulteta 18 racunala, dok zaposlenici u nastavi (znanstveno-nastavna, 
nastavna i strucna zvanja) imaju na koristenje 70 racunala, bilo stolnih iii prijenosnih. Od 
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navedenog ukupnog broja samo je 9 racunala nabavljeno prije 2012. godine. 

Posebno treba napomenuti da su Zavodi kod iskazivanja potreba za nabavu racunala u 2018. godini 
trazili samo cetiri racunala (dva stolna i dva prijenosna), sto potvrduje nase stajaliste da postoji 
jasna strategija nabave i zamjene postojece opreme, te da je Fakultet dobro opremljen 
racunalima i izdvaja vise nego dostatna sredstva za nabavu istih. 

Kao zakljucak: 

Ne slazemo se s ocjenom "minimalna razina kvalitete" koju nam je za ovu temu dalo Strucno 
povjerenstvo s obzirom da smo do sad imali nekoliko nadzora od strane Ureda za reviziju, kao i 
interni financijski nadzor Sveucilista gdje nisu posebno istaknute nepravilnosti vezane uz 
financijsko poslovanje, a interni nadzor Sveucilista nam je ocijenio financijsko poslovanje dobrom 
ocjenom uz sitne preporuke. 

Ocjena prethodne reakreditacije iz 2012. godine za financijsko poslovanje bila je UGLAVNOM 
PROVEDENO odnosno 4. 

Smatramo da je ocjena donesena na temelju subjektivnog misljena nekolicine dionika razgovora, 
kojima nisu ispunjene sve zelje, a ne objektivnog stanja i same cinjenice da je novcanih sredstava 
za raspolaganje sve manje. 

TEMA 5.- ZNANSTVENA DJELATNOST 

5.1. Nastavnici i suradnici zaposleni na visokom uCilistu posveceni su postizanju visoke kvalitete i 
kvantitete znanstvenog istrazivanja (minimalna razina kvalitete) 

Znanstvene aktivnosti djelatnika Geotehnickog fakulteta u proteklom periodu (2013-2017) ocituju 
se kroz znanstvene publikacije koje su u kontinuiranom porastu. U 2017. godini prema podacima 
dostupnim putem Web o Science Core Collection, publicirana su 24 izvorna znanstvena rada, dok 
je prethodnih godina ovaj broj bio nesto manji. U 2017. godini znatno je povecan broj prijava 
znanstvenika za znanstveno-istrazivacke projekte u odnosu na prethodne godine. 

Od 2018. godine s provedbom su pocela 2 HRZZ projekta i projekt Virtulab. U tijeku je evaluacija 2 
projekta prijavljena na strukturne fondove, dok su 3 projekta u pripremi. 

U razgovoru s voditeljima znanstvenih projekata, Strucno povjerenstvo je upoznato sa svim 
navedenim cinjenicama koje su nastale nakon izrade dokumenta Samoanalize, ali ih je izostavilo iz 
izvjestaja. Ovim putem koristimo priliku jos jednom navesti sva nastojanja i trenutne uspjehe u 
povecanju kvalitete znanstvenih istrazivanja. 

Zadace za naredno razdoblje jasno su definirane: 

• Revizija ERASMUS sporazuma 
• Podrska djelatnicima prilikom prijave na natjecaje za mobilnost 
• lnstitucionaliziran sustav prijave na europske projekte i pozive za sufinanciranje 
• Uspostava jasnog sustava zaprimanja i vodenja administracije: izrada internih obrazaca i 

hodograma kako bi se povecala ucinkovitost Ureda za medunarodnu suradnju i uspostavile 
jasne procedure dostupne svim zaposlenicima 

• Redoviti sastanci Odbora za znanost uz urudzbirane zapisnike 
• Redoviti sastanci prodekanice za znanost s asistentima i doktorandima uz aktivno pracenje 

napretka na doktorskom studiju 
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• Stvaranje aktivne mreze medunarodnih kontakata 

Pravovremenom provedbom navedenih aktivnosti osigurat ce se postizanje visoke kvalitete i 
kvantitete znanstvenog istrazivanja, doprinijeti promidzbi i vidljivosti GFV-a na medunarodnoj 
razini i osigurati konkurentnost za odobravanje financiranja iz programa EU. 

GFV mora uve5ti uCinkovit 5ustav nagradivanja i kontrole kvalitete. Akadem5ko o5oblje u cjelini 
treba tjesnje 5uradivati. Treba u5postaviti mehanizme za poticanje neproduktivnog o5oblja 

Na GFV-u je prepoznata potreba za modifikacijama postojeceg sustava nagradivanja sto je i 
objasnjeno u odgovorima na primjedbe na standard 4.3. 

Obzirom na usmjerenje na inzenjerstvo okolisa i interdisciplinarnost znanstveno-istrazivacke 
strukture GFV-a, u prijavi projekata tezi se formiranju velikih timova. Na taj nacin osiguravamo, 
postojanje potrebnih kompetencija medu clanovima projektnog i istrazivackog tima, ali i jacanje 
medusobne suradnje, s naglaskom na meduzavodsku suradnju i odrzavanje dobre klime na 
fakultetu. Ukljucivanjem viSe dionika postize se u odredenoj mjeri i ukljucenje neproduktivnog 
osoblja. Slazemo se s dobivenom preporukom i smatramo kako je na manjem fakultetu poput GFV
a izuzetno vazno odrzavati funkcionalan sustav koji se temelji na socijalnom i profesionalnom 
ukljucivanju i uvazavanju nejednakosti. 

Strategiju objav/jivanja radova treba u5mjeriti prema medunarodno priznatim tasopisima 5 visokim 
faktorom odjeka kako bi 5e podigla ukupna kvaliteta 

Objasnjeno u odgovorima na primjedbe vezane uz standard 4.4. 

Medunarodna pri5utno5t (konferencije, radionice, itd.) mora se znatno povecati 

Nastavnici, odnosno istrazivaci Fakulteta su clanovi organizacijskih i znanstvenih odbora brojnih 
medunarodnih znanstvenih konferencija i kongresa. Samo tijekom 2017. godine istrazivaci GFV-a 
bili su clanovi znanstvenog odbora medunarodnog kongresa hidrogeologa (dva clana s GFV-a; IAH 
2017) koji se je odrzao u Dubrovniku, a jedan istrazivac je bio clan Organizacijskog odbora istog 
kongresa. 

U samoanalizi navedeno je da je GFV vee 7 godina suorganizator Medunarodne konferencije 
"Gospodarenje otpadom Zagreb" koja ove godine ima 30. godisnjicu. Konferencija svake godine 
ima preko 300 sudionika iz 15ak zemalja u sirem okruzenju. Rezultat konferencije je zbornik radova 
s medunarodnom recenzijom, a djelatnici GFV aktivno sudjeluju u svim organizacijskim i 
znanstvenim aktivnostima. 

U veljaci 2019. godine GFV organizira sastanak COST projekta CA16215 na kojem se ocekuje preko 
60 sudionika. 

Potrebno je uve5ti tecaj akademskog pi5anja za 5Ve zapo5fenike. Kori5tan bi bio i redovit tecaj 
engle5kog jezika, 5 nagla5kom na pisanje znan5tvenih radova. 

Na Fakultetu je tijekom 2014. godine proveden tecaj engleskog jezika u trajanju od 60 sati za 
nekoliko razina ucenja. Na tom je tecaju sudjelovalo petnaestak zaposlenika u znanstveno
nastavnim i asistentskim zvanjima te dio strucnih sluzbi Fakulteta. 

Ukoliko financijska sredstva to budu dopustala Fakultet ce ponovno pokrenuti takav tecaj s 
posebnim naglaskom na pisanje znanstvenih radova. 

42 



5.2. Visoko uciliste dokazuje drustvenu relevantnost svojih znanstvenih, strucnih i umjetnickih 
istrazivanja i prijenosa znanja {zadovoljavajuca razina kvalitete) 

GFV treba poduzeti ciljane napore da poveca svoju vidljivost na regionalnoj, nacionalnoj i 
medunarodnoj razini 

Slazemo se s prijedlogom i vee su pokrenute aktivnosti vezane uz ovaj prijedlog. 

lzraditi uCinkovitu stratesku mreiu kako bi se povecalo privlacenje vanjskog financiranja; osnivanje 
start up i spinoff tvrtki i uspostava javno-privatnih partnerstva. 

U okviru projekata koji se prijavljuju na Strukturne fondove EU navedeni modeli su planirani kao 
jedan od oblika transfera tehnologije. 

GFV treba pokusati ,obrazovati" vodece politicare i promicati razmisljanje o okolisu 

Provedba obrazovanja politickih struktura provodi se direktno i indirektno. Djelatnici GFV 
kontinuirano sudjeluju u kreiranju javnog mnijenja kroz aktivnosti strukovnih udruga (HUGO), 
medijskim istupima te kroz kontakte koji se ostvaruju direktno suradnjom s gospodarstvom i 
jedinicama lokalne samouprave. 

5.3. Znanstvena i strucna postignuca visokog ucilista prepoznata su u nacionalnim i medunarodnim 
okvirima {minimalna razina kvalitete) 

Geotehnicki fakultet je jedan od inicijatora pokretanja medunarodnog doktorskog studijskog 
programa "Geo-Engineeringand Water Management" na kojem, osim naseg Fakulteta, sa 
Sveucilista u Zagrebu sudjeluju i Gradevinski fakultet i Rudarsko-geolosko-naftni fakultet, a od 
stranih sveucilista u taj su doktorski program ukljuceni Sveuciliste u Mariboru, Tehnicko sveuciliste 
u Grazu, Sveuciliste tehnologije i ekonomije iz Budimpeste, a u izvodenje ljetnih i zimskih skola 
ukljuceni su i UniversitatfurBodeknulturWien (BOKU Bee) i Slovak University of Technology 
(Bratislava, Slovacka). Provodenjem ovog doktorskog program stvorena je mreza znanstvenika iz 
podrucja srednje Europe koji uspjesno suraduju. Sudjelovanjem Geotehnickog fakulteta u izradi 
prijedloga ovog doktorskog programa, kao i u kasnijem provodenju ovog programa, nas je Fakultet 
prepoznat u medunarodnim krugovima, a u Hrvatskoj je to bio pred nekoliko godina jedini 
akreditirani medunarodni zdruzeni doktorski studijski program iz podrucja tehnickih znanosti. 

Potrebno je staviti veCi naglasak na objavljivanje u tasopisima s visokim faktorom odjeka; na vecu 
medunarodnu prisutnost, npr. na konferencijama; na pozivanje uglednih gostujucih predavaca iz 
inozemstva te povecanje dolazne i odlazne mobilnosti na svim razinama. 

Objasnjeno u odgovorima na preporuke vezane uz standarde 4.4. i 5.1. 

GFV mora, kao prvi prioritet, osnovati medunarodni Savjetodavni odbor. Odabir tlanova Odbora 
treba napraviti u dogovoru sa strucnjacima iz zemlje i inozemstva. 

Po uzoru na primjere dobre prakse sa drugih sastavnica SuZg-a implementirat ce se ova preporuka. 

5.4. Znanstvena djelatnost visokog ucilista odrziva je i razvojna (zadovoljavajuca razina kvalitete) 

lzraditi dugorocnu strategiju investicija u infrastrukturu 

Slazemo se s preporukom. 
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Redovito i dos/jedno revidirati i pobo/jsavati istraiivacki profil 

u skladu s dostupnim financijskim sredstvima GFV kontinuirano djeluje na poboljsanju 
istrazivackog profila. 

Ubrzati postupak osnivanja doktorskog studija 

U trenutku posjeta Strucnog povjerenstva nasem Fakultetu, poslijediplomski doktorski program 
lnzenjerstvo okolisa bio je jos u fazi evaluacije na Sveucilistu u Zagrebu. Na sjednici Senata 
Sveucilista u Zagrebu u srpnju 2018. godine donesena je Odluka o pokretanju tog studija i tijekom 
rujna 2018. je upisan u Upisnik studijskih programa pri MZO-u. 

Pripremamo se za pocetak provoaenja doktorskog programa i natjecaj za upis prve generacije 
doktoranada na Geotehnickom fakultetu cemo objaviti u najskorije vrijeme (akademska godina 
2018./2019.). 

5.5. Znanstvena i strucna aktivnost i postignuca visokog ucilista unaprjeduju nastavni proces 
(minimalna razina kvalitete) 

U Samoanalizi GFV-a prikazani su elementi standarda prema dokumentu Standardi za sveuciliSta i 
sastavnice (AZVO, 2017.). 

Standard 5.5. obraauje sljedece elemente: 

• Oprema za znanstvena/umjetnicka istraiivanja i strucnu djelatnost koristi se u 
preddiplomskoj, diplomskoj i poslijediplomskoj nastavi. 

• Studenti preddiplomskih, diplomskih i poslijediplomskih studija ukljuceni su u 
znanstvene/umjetnicke/strucne projekte visokog ucilista. 

• Nastava na poslijediplomskim sveucilisnim studijima i doktorski radovi 
reflektiraju znanstvena/umjetnicka istraiivanja, strucnu djelatnost i postignuca 
visokog ucilista. 

Analiza Strucnog povjerenstva usmjerena na postojanje jaza izmeau znanstvenih i strucnih 
aktivnosti i njihovih postignuca je prvenstveno kriva interpretacija standarda 5.5., ali i neosnovana. 
GFV je tradicionalno zbog svoje orijentacije bio usmjeren na strucne aktivnosti, zahvaljujuci kojima 
je nabavljen velik broj istrazivacke opreme koji se koristio i za znanstveno-istrazivacki rad i u 
nastavi. Obzirom da je Strucno povjerenstvo imalo uvid u sve dokaze za pojedini element, te je 
tijekom posjeta obislo laboratorije gdje su imali prilike vidjeti svu opremu, ne moiemo se sloziti s 
komentarom da postoji jaz izmeau strucnih aktivnosti i stvarnih postignuca. Financijski rezultati 
strucnih aktivnosti osigurali su nabavu opreme i vlastito financiranje znanstveno-istrazivackog rada 
(interni natjecaji za projekte) u trenutku kad je nedostajalo vanjskih izvora financiranja. 

Osim toga, studenti se ukljucuju u znanstveni i strucni rad te su im teme diplomskih i zavrsnih 
radova vezane upravo za znanstvene projekte, sto nerijetko rezultira objavljivanjem radova 
nastavnika sa studentima. Potice se odlazak studenata na sajmove inovacija (npr. ARCA), 
studentske konferencije (npr. Green konferencija, Osijek, 2018.) i na ljetne skole. Svake godine 
najbolji studentski radovi u podrucju vodnog gospodarstva predlazu se za nagradu Hrvatskih voda. 
Potice se izrada radova za Rektorovu nagradu. lako do 2018. GFV nije imao vlastiti doktorski studij, 
rezultati znanstveno-istrazivackih projekata izraaenih na GFV-u u zadnjih desetak godina rezultirali 
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su s nekoliko doktorata znanosti. 

Nadalje, komentar Strucnog povjerenstva ,Nije vidljivo koriste li se rezultati istrazivanja i najnovije 
znanstvene spoznaje na sustavan nacin u nastavi" nije u potpunosti jasan. Navedeno je kljucno za 
nastavu na poslijediplomskoj razini, a u prethodnom razdoblju doktorski studij se nije izvodio. 
Unatoc tome, uz usmjerenost nastave na preddiplomskom i diplomskom studiju na ucenje 
temeljnih koncepata i stjecanje osnovnih i kljucnih znanja i kompetencija u podrucju inzenjerstva 
okolisa, velika vecina kolegija ukljucuje i pregled najnovijih zakona i propisa u zastiti voda, zraka i 
tla, te u podrucju gospodarenja otpadom. Studente se upoznaje s modernim tehnologijama, 
najboljim raspolozivim tehnikama i sustavno im se prezentiraju najbolji primjeri iz prakse (npr. 
mjere u smanjenju utjecaja na okolis i sl.). Studenti na dobrovoljnoj osnovi sudjeluju u znanstveno 
istrazivackom radu na GFV u sklopu pojedinih kolegija (Gospodarenje otpadom, Mjere i postupci u 
zastiti okolisa) te se rezultati znanstvenog istrazivanja prezentiraju na konferencijama i objavljuju u 
zbornicima radova. U razdoblju od 2013. do 2017. objavljeno je ukupno 39 radova u koautorstvu 
sa studentima. Propulzivno i zanimljivo podrucje inzenjerstva okolisa zahtjeva sustavno 
preispitivanja i modificiranje nastavnih sadrzaja, i nastavnici na GFV-u su potpuno predani tome. 

Smatramo da Strucno povjerenstvo nije prepoznalo sva nastojanja kojima se kontinuirano 
unaprjeduje nastavni proces prenosenjem stecenih znanja i iskustava, te ukljucivanjem studenata 
u strucne i znanstvene projekte, sto je vjerojatno posljedica nereprezentativnog uzorka dionika u 
procesu reakreditacije. 

lzraditi jasnu strategiju privlacenja motiviranih i kvalificiranih potencijalnih studenata, koji bi 
dugorocno podigli Fakultet na visu razinu 

Strategija privlacenja novih visokokvalitetnih studenata povezana je s promidzbom studija 
inzenjerstva okolisa. U protekloj akademskoj godini velika usmjerenost je bila upravo na 
promidzbi, sto je i Strucno povjerenstvo prepoznalo u okviru standarda 1.5. 

U akademskoj godini 2017./2018. Radna skupina za promidzbu organizirala je promidzbu studija 
po srednjim skolama u koju su bili ukljuceni gotovo svi djelatnici. Nastojanja su rezultirala boljom 
upoznatoscu i vecim interesom dijela novoupisanih studenata sa preddiplomskih i diplomskim 
studijem inzenjerstva okolisa (podaci dobiveni iz ulaznih anketa). 

I u narednom razdoblju nastavit C:e se promidzba u medijima i po srednjim skolama u razlicitim 
zupanijama RH. Osim toga, promidzba i vidljivost rezultata znanstveno-istrazivackih projekata, 
redovito odrzavanje tribina i planirana internacionalizacija, rezultirat C:e privlacenjem motiviranijih 
i izvrsnih studenata u buducnosti. 

lzraditi jasnu strategiju zapos/javanja mladih talenata iz inozemstva, kako bi se osigurao odrziv 
razvoj GFV-a 

Svi natjecaji za znanstveno-nastavna radna mjesta oglasavaju se u dnevnim novinama, u Narodnim 
novinama (sluzbeni glasnik), na nasim web stranicama, ali i na portalu EURAXESS gdje su na 
engleskom jeziku svi natjecaji otvoreni mjesec dana, po potrebi i duze. Na ovaj su nacin dostupni 
svi nasi natjecaji za radna mjesta inozemnim strucnjacima, kao i povratnicima. 

Povecana aktivnost pripreme i prijave znanstveno-istrazivackih projekata na natjecaje HRZZ, 
eFondova i EU (npr. Life+), te u konacnici i ugovaranje financiranja predstavlja mogucnost 
zaposljavanja domacih i stranih mladih talenata u skorijoj buducnosti. 
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U aktivnosti GFV-a, temeljem ave preporuke napravit ce se strategija zaposljavanja mladih talenata 
iz inozemstva koja ce se bazirati na visokoj realizaciji znanstveno-istrazivackih projekata te koja ce 
biti uskladena s financijskim mogucnostima fakulteta. 

Dekan: 
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